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مدیر جهادی کیست 

این روزها واژگانی بیشتر در ادبیات مدیریتی استفاده می شود که 
بسیار می تواند امیدوار کننده باشد یکی از این واژه ها  اصطلاح 
مدیریت جهادی است .هر چند این واژه سال 1393در شعار سال 
محقق گردید )اقتصاد و فرهنگ با عزم ملی و مدیریت جهادی( و 
بعد ها مطابق رسم معهود حوزه های فرهنگی با تشکیل نشست 
ها، جلسات متعدد و دعوت ازصاحبنظران روی آن تمرکز کردند اما 
این واژه نوظهور، طی یکسال و اندی اخیر در محاورات ، سخنرانی 
ها و نشست مدیران بیشتر رواج یافته است . در هرمزگان هم واژه 
جهادی چونان مدال افتخار یا گلواژه مدح به برخی مدیران دولت 
نسبت داده می شود . سئوال مهم اینست آیا بعضی از عنوان مدیر 
جهادی سپری برای القای خواسته های خود به جامعه بهره می 
برند ؟ آیا صرف جهادی بودن مدیریت خودش حاصل می شود ؟ 
مدیر جهادی یک صفت و موضوف یا مضاف و مضاف الیه است یا 
یک سبک مدیریتی است ؟ به باور نگارنده جهادی بودن تضمین 
کننده توفیق در مدیریت نیست . پس ازپیروزی انقلاب اسلامی 
واژه جهادی به انسانهایی اطلاق می شد که جان و مال و توان 
خود را در جهت خدمت خالصانه ، بی منت و بی چشمداشت به 
جامعه تقدیم می کردند  .)هنوز یادمان هست که جهادگران را 
سنگر سازان بی سنگر می خواندند ( مدیر جهادی اهل تهدید 
نیست ومدیر جهادی از قانون پا را فراتر نمی گذارد ، مدیرجهادی 

خود را مقید...                                        ادامه صفحه 3

سرمقاله

به قلم: سردبیر

امورمالیاتی  اداره کل  از عملکرد  با قدردانی  نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 
افزایش توزیع عوارض از محل  افزایش درآمدهای مالیاتی در استان و  هرمزگان و 
مالیات بر ارزش افزوده بین شهرداری ها و دهیاری ها؛ اظهار داشت : بایستی در این 
حوزه ها اطلاع رسانی گسترده شود تا باعث اعتمادسازی برای مشارکت بیشتر در 

پرداخت مالیات و عوارض شود.
حجت الاسلام و المسلمین  دکتر محمد عبادی زاده در جمع مدیرکل و معاونان اداره 
کل امورمالیاتی هرمزگان با بیان این مطلب گفت: تلاش های اداره کل امورمالیاتی 
هرمزگان باعث شده است پرونده های مالیاتی صنایع فعال در هرمزگان از سایر استان 
ها به هرمزگان منتقل شود که افزایش درآمدهای مالیاتی را به همراه داشته است که 

این اقدام قابل تحسین است.
عبادی زاده گفت: بایستی اقدامات و واقعیت ها در حوزه مالیات گفته و اطلاع رسانی 
شود و فرهنگ مالیاتی نیز در جامعه نهادینه شود که این مهم منجر به اعتماد سازی 
می شود و مردم باید بدانند مالیات و عوارضی که پرداخت می کنند، برای خودشان 

هزینه می شود.
امام جمعه بندرعباس  بر اطلاع رسانی شهرداری ها و دهیاری ها از نوع هزینه کرد 
وافزود:  تاکید کرد  واریز می شود،  به حساب شان  ای که  افزوده  ارزش  بر  مالیات 
مردم انتظار دارند با افزایش توزیع عوارض از مالیات بر ارزش افزوده بین شهرداری 
ها و دهیاری ها، پروژه های و طرح های بزرگ و اثرگذار عمرانی و... نیز در شهرها و 

روستاها اجرا شده و اطلاع رسانی شود و این عوارض دریافتی فقط صرف حقوق و 
دستمزد نشود.

وی گفت: در این حوزه از استاندار هرمزگان نیز خواستیم که شهرداری ها و دهیاری 
ها از ارزش افزوده برای پروژه های بزرگ و تاثیرگذار استفاده کنند تا رفاه و رضایت 
مردم را به همراه داشته باشد.عبادی زاده با بیان اینکه فرهنگ سازی و اعتمادسازی در 
حوزه مالیاتی باعث افزایش اعتماد مردم ومشارکت بیشتر در پرداخت مالیات می شود؛ 
خاطرنشان کرد: همانگونه که تاکید داریم در حوزه موقوفات، اطلاع رسانی شود که 
پروژه ها و طرح ها از کدام موقوفات اجرا شده است، در حوزه مالیات نیز تاکید داریم 
که شهرداری ها و دهیاری ها پروژه هایی را که از محل مالیات بر ارزش افزوده اجرا می 

شود، به مردم اطلاع رسانی کنند.
نماینده ولي فقیه در استان مالیات را یکی از پایدارترین منابع درآمدی خواند که باعث 
ثبات اقتصادی کشور می شو و یکی از پایدارترین منابع کشورها که مسائل سیاسی 
و امنیتی نمی تواند روی آن تاثیر بگذارد، منابع مالیاتی است؛ تاکید کرد: بایستی از 
درآمدهای نفتی فاصله بگیریم تا در شرایط سخت و تحریم و... از آسیب های اقتصادی 
و... مصون بمانیم. وی با اشاره به سازوکارهای نوین در مالیات ستانی در کشور،؛ بر 
اجرای ساختارهای متناسب با این نظام مالیاتی توسط مجلس و دولت تاکید کرد.وی، 
با ذکر این نکته که چشم انداز کشور باید به سمت استفاده از منابع پایدار مالیاتی برود، 
عنوان کرد: اگر درآمدهای مالیاتی به خوبی مدیریت شود، اقتصاد کشور را به سمت 
توسعه سوق می دهد به همین جهت باید در حوزه مالیات به سمت پایداری و ثبات 
گام برداریم تا تکانه ها و ضربه های اقتصاد کشور را کاهش دهد.نماینده ولی فقیه در 
هرمزگان ضمن تاکید بر روش های نوین و به روز در جمع آوری نظام مالیاتی، ابراز کرد: 
ساختار نظام مالیاتی کشور باید ارتقاء پیدا کند و مجلس و دولت باید با ارائه راهکار 
بخش زیادی از این چالش ها را کاهش دهند. حجت الاسلام والمسلمین عبادی زاده 
مطرح کرد: مالیات صنایعی که در استان های دیگر هزینه می شود باید در خود استان 
هرمزگان هزینه شوند تا منابع داخلی حاصل از مالیات استان نیز افزایش پیدا کند.

عبادی زاده تصریح کرد : هنوز از دنیای مدرن در حوزه مالیاتی عقب هستیم. وی بر 
شناسایی دلالان و غیرمولدها و کسب مالیات از آنها تاکید کرد.

هرمزگان در جمع 6استان برتر در وصول مالیات 
مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان نیز در این جلسه با قدردانی از حمایت های نماینده ولی 
فقیه در استان، استاندار، نمایندگان مجلس و دستگاه قضایی در بازگرداندن پرونده 
های مالیاتی صنایع به استان گفت: بیش از ۸۰ درصد وصولی های استان از حوزه 

صنایع است.رضا آخوندزاده افزود: در سال 1۴۰۰، ۶درصد و در سال گذشته 1۴ درصد 
وصولی های استان از حوزه مشاغل بود.آخوندزاده با بیان اینکه درآمد مصوب سال 
1۴۰1 اداره کل امورمالیاتی هرمزگان 1۴ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان بود؛ اظهار داشت 
: در 11ماهه سال گذشته 1۶هزار میلیارد تومان وصول کردیم که 1۰9 درصد تحقق 
درآمدها و رشد ۴9 درصدی نسبت به سال قبل را داشتیم.وی میزان استرداد مالیات 
بر ارزش افزوده به صادرکنندگان و تولیدکنندگان در سال 1۴۰۰ را 13۰۰میلیارد 
تومان ودر 11ماهه سال گذشته 33۰۰میلیارد تومان با رشد ۲۶۴ درصدی اعلام کرد.

به گفته مدیرکل امورمالیاتی هرمزگان میزان پرداختی مالیات بر ارزش افزوده به 
یازده  در  و  تومان  مبلغ 1۲۰۰میلیارد  در سال 1۴۰۰  ها  دهیاری  و  ها  شهرداری 
ماهه سال 1۴۰1 نیز ۲۶۰۰ میلیارد تومان با رشد 1۰۵ درصدی اعلام کرد که سهم 
شهرداری بندرعباس در سال گذشته ۷۵۰ میلیارد تومان بود.وی گفت : در وصول 
درآمدهای مالیاتی هرمزگان جزو شش استان برتر کشور است و البته در کمبود نیز 
هم اول هستیم واز ۵1۰ ردیف استخدامی، فقط 3۸۵ نیرو داریم و از آن طرف سرانه 

وصولی کارمندان مان دو و نیم برابر کشور است.
مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان از اجرای طرح ارمغان مالیاتی در استان جهت فرهنگ 
سازی مالیاتی واطلاع مردم از نحوه هزینه کرد مالیات و عوارض خبر داد و از شهرداری 
بندرعباس نیز خواست در این بخش مشارکت بیشتری داشته باشد و از شهرداری 
حاجی آباد و بندرلنگه بدلیل مشارکت در فرهنگ سازی مالیاتی و صرف بیشتر عوارض 
برای عمران شهری قدردانی کرد. وی گفت: توزیع عوارض از محل مالیات بر ارزش 

افزوده براساس سرانه جمعیتی است.
آخوندزاده از واحدی یابی جدید و جلوگیری از فرارهای مالیاتی و تمرکز بر اقتصاد 
زیرزمینی به عنوان برنامه های مهم اداره کل امورمالیاتی هرمزگان در سال جدید 

یاد کرد.
وی از اجرایی شدن سامانه مودیان مالیاتی خبر داد و اجرای کامل آنرا انقلاب مالیاتی 
در کشور خواند. آخوندزاده افزود: در دولت سیزدهم بدنبال شفاف سازی در حوزه 
مالیاتی و اطمینان بخشی به مودیان و مردم هستیم. وی گفت: دلالان چوب لای 
چرخ اقتصاد می گذارند که تلاش می کنیم آنها را شناسایی کنیم و برایشان پرونده 

مالیاتی تشکیل دهیم.
وی بر سوت زنی و اطلاع رسانی مردم با تلفن 1۵۶۲ از فرارهای مالیاتی و موضوعات 
اقتصادی تاکید کرد: مشوق هایی تا یک میلیارد تومان برای گزارش دهندگان فرارهای 

مالیاتی درنظرگرفته شده است.

نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان :

انتقال پرونده مالیاتی بنگاههای فعال به هرمزگان قابل تحسین است

ارتش همواره در کنار مردم استارتش همواره در کنار مردم است
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تمدید مهلت سند دار کردن بافت 
فرسوده در هرمزگان

عباس کمالی مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان 
گفت: مهلت سند دار کردن بافت فرسوده تا پایان 
سال تمدید شد. عباس کمالی افزود: بر اساس 
قانون بودجه 1۴۰۲، واگذاری سند به واحد های 
مسکونی واقع در بافت فرسوده تا پایان سال ادامه 
دارد.وی گفت: پیش از این مهلت سند دار کردن 
بافت فرسوده تا پایان سال 1۴۰1 اعلام شده بود.
سه  گفت:  هرمزگان  شهرسازی  و  راه  مدیرکل 
هزار و ۵۰۰ نفر برای سند دار کردن واحد های 
افزود:  اند.کمالی  کرده  نویسی  نام  مسکونی 
متقاضیان در شهر بندرعباس برای تشکیل پرونده 
به دفاتر پیشخوان دولت و در دیگر شهرستان ها 
به ادارات راه و شهرسازی مراجعه کنند.وی گفت: 
به واحد های مسکونی که از سال 139۴ به قبل 
واگذار می شود. مالکیت  اند، سند  ساخته شده 

مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان گفت: نه شهر 
هرمزگان چهار هزار و ۲۴۶ هکتار بافت فرسوده 
آخرین سرشماری جمعیتی  اساس  بر  دارد که 
3۶۵ هزار و ۶۰۸ نفر در آن سکونت دارند.کمالی 
افزود: ۴3 درصد بندرعباس در بافت فرسوده قرار 
دارد.وی گفت: ۲3 محله در استان در دستورکار 
اقدام مشترک دستگاه های اجرایی برای بازسازی 

است.

نیروی انسانی گرانقدرترین 
سرمایه سازمان ها هستند 

فولاد  شرکت  مدیرعامل  معروفخانی،  عطاالله 
را  انسانی  منابع  روز  پیامی  صدور  با  هرمزگان 

تبریک گفت. 
متن پیام به شرح زیر است:رهبر معظم انقلاب 
اسلامیفرمودند : "نیروی انسانی، سرمایه و ابزار 
داخل  تولید  نیاز  مورد  ابزارهای  مهم ترین  کار، 
که  است  کشورهایی  جزو  ما  کشور  و  هستند 
دارد  را  مهندسی  متخصص  تعداد  بیشترین 
مشکلی  انسانی  نیروی  نظر  از  تولید  در  ما  و 
و  مهم ترین  عنوان  به  انسانی  نداریم."نیروی 
گرانقدرترین سرمایه هر سازمان، نقش اصلی را در 
توسعه، توانمندسازی و ارتقای بهره وری بر عهده 
دارد و طبیعی است که شکوفایی هر سازمان در 
نخستین مرحله به انگیزه، دانش، تعهد، توان و 
آموخته و تجربه نیروی انسانی بستگی دارد.مایه 
به  هرمزگان  فولاد  شرکت  که  است  خرسندی 
عنوان یکی از موفق ترین واحدهای صنعتی کشور 
از سرمایه های انسانی متخصص، متعهد و کارآمد 
برخودار بوده و توفیق ها و دستاوردهای درخشان 
و  خالصانه  تلاش های  و  تدبیر  مرهون  را  خود 
می داند.شایسته  خود  انسانی  نیروی  دلسوزانه 
انسانی را به  بایسته است که روز ملی منابع  و 
تمامی کارکنان زحمتکش شرکت فولاد هرمزگان 
تهنیت عرض نموده و از تمامی تلاش ها و مساعی 

نیروی انسانی شرکت صمیمانه قدردانی نمایم.

معاون استاندار هرمزگان: خبر

دسترسی آسان به اقلام دارویی مطالبه مردم است

دکتر احسان کامرانی در جلسه کارگروه اجتماعی و 
سلامت استان با محوریت تامین اقلام دارویی مورد 
با اشاره به اهمیت تامین اقلام دارویی  نیاز استان، 
مورد نیاز استان عنوان کرد: به دلیل ارتباط مستقیم 
اجرایی  های  دستگاه  مردم  سلامت  با  دارو  تامین 
ذیربط با برنامه ریزی مناسب نسبت به تامین اقلام 
دارویی مورد نیاز استان اقدام کنند. وی در همین 
خصوص، تصریح کرد: مردم در مراکز درمانی استان 
دغدغه  بیماری  رنج  بر  علاوه  نباید  ها  داروخانه  و 
تامین داروی خود را داشته باشند. معاون سیاسی، 

امنیتی و اجتماعی استانداری هرمزگان، بر مطالبه 
و  : دسترسی سریع  تاکید کرد و گفت  بحق مردم 
قیمت  داشتن  و  نیاز  مورد  دارویی  اقلام  به  آسان 
مناسب از مهمترین مطالبات مردم در زمینه تامین 
ضروری  کرد:  خاطرنشان  دکترکامرانی،  است.  دارو 
هرمزگان  افتاده  دور  مناطق  در  دارو  تامین  است 
نباشد و دستگاه های  با مسائل و مشکلاتی همراه 
اجرایی ذیربط با برنامه ریزی مناسب نسبت به رفع 
کمبودهای دارویی در مناطق دور افتاده استان اقدام 

کنند. 
شرکت  نمایندگی  استقرار  اهمیت  به  اشاره  با  وی 
های دارویی در استان، اظهار داشت: استقرار بیشتر 
استان  در  دارویی  های  شرکت  های  نمایندگی 
بسیاری از خلا ها و کمبودهای دارویی را مرتفع می 
های  توسط شرکت  مهم  این  است  و ضروری  کند 
دارویی و دانشگاه علوم پزشکی استان با حساسیت 

ویژه دنبال شود.
استانداری  اجتماعی  و  امنیتی  سیاسی،  معاون 
دارویی  های  شرکت  کلیه  داشت:  اظهار  هرمزگان، 

فعال در استان هرمزگان ضروری است به گونه ای 
برنامه ریزی کنند که اقلام دارویی خاص مورد نیاز 
موقع  به  درمانی  مراکز  توسط  خاص  هاي  بیماري 
به موقع مطالبات  افزود: پرداخت  تامین گردد. وی 
شرکت های دارویي توسط مراکز درمانی و شرکت 
های بیمه نقش بسزایی در کاهش مشکلات تامین 
اقلام دارویی هرمزگان دارد. کامرانی افزود: با توجه 
به مهاجر پذیر بودن هرمزگان در اغلب فصول سال 
ویژه  مناطق  تجاری،  آزاد  مناطق  وجود  دلیل  به 
اشتغال  و  گذاری  سرمایه  های  فرصت   ، اقتصادی 
پذیرای  ثابت  جمعیت  بر  علاوه  هرمزگان  ساله  هر 
بخش قابل توجهی از مردم سایر مناطق کشور است 
که ضروری است در افزایش درصد دارویی اختصاص 
از سوی وزارت بهداشت و درمان تجدید  به استان 
نظر صورت گیرد و نسبت به افزایش سهمیه دارویی 
نیاز استان پیگیری های لازم بعمل آیددکتر  مورد 
جایگاه  با  متناسب  کرد:  خاطرنشان   ، کامرانی 
زیرساخت  است  ضروری  ملی  اقتصاد  در  هرمزگان 

های بهداشتی و درمانی استان  نیز تقویت گردد.

پیشرفت ۳۰ درصدی ساخت واحد شیشه فلوت هرمزگان

شیشه  طرح  گفت:  هرمزگان  صمت  سازمان  رئیس 
فلوت با 3۰ درصد پیشرفت فیزیکی در شهر صنعتی 

است.خلیل  ساخت  حال  در  هرمزگان  شیشه 
تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس  قاسمی 
گذاری  سرمایه  تخصصی  نشست  در  هرمزگان 
دو  ساخت  مجوز  گفت:  پتروشیمی  و  شیشه  شهر 
طرح شامل شیشه فلوت و کربنات در شهر صنعتی 
اکنون  فلوت  شیشه  واحد  که  شده  صادر  شیشه 
گفت:  دارد.قاسمی  فیزیکی  پیشرفت  درصد   3۰
برای اجرای این دو طرح 3۵ میلیارد تومان هزینه 
کار  به  مشغول  نفر   ۶۰۰ و  هزار  و حدود  می شود 
هستند.شهر صنعتی شیشه در زمینی به مساحت 
درحال  بندرخمیر  شهرستان  شرق  در  هکتار  هزار 
اقتصادی  امور  معاون  شهرزاد  عادل  است.  ساخت 

زیرساخت های  همه  گفت:  هم  هرمزگان  استانداری 
قانونی و فیزیکی برای سرمایه گذاری در شهر صنعتی 
شرکت  عامل  مدیر  زاد  است.امیری  فراهم  شیشه 
نشست  این  در  نیز  هرمزگان  صنعتی  شهرک های 
خدمات  بانکی،  تسهیلات  زمین،  واگذاری  گفت: 
نمایشگاه های  در  شرکت  کوچک،  صنایع  حمایتی 
زنجیره های  به  مربوط  هزینه های  تامین  خارجی، 
مهمترین  از  سال   13 تا  مالیاتی  معافیت  و  ارزش 
گذاران  سرمایه  از  دولت  حمایت های  و  مشوق ها 
کشور  گذاران  سرمایه  همایش  این  پایان  است.در 
چین با ظرفیت ها و قابلیت های شهر صنعتی شیشه 

آشنا شدند.

تمهیدات لازم برای رفع کمبود 
دارو اندیشیده شده است 

در پی کمبود در برخی اقلام دارویی و گلایه های 
شد.حسین  پیگیری  موضوع  این  استان،  مردم 
قاسمی معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان در این ارتباط با تایید کمبود دارو در 
برخی اقلام گفت: در حوزه سرم کمبود بیشتری 
این خصوص،  در  و  احساس می شود  استان  در 
اسفند پارسال ۲۸۸ هزار و ۲۴9 بطری و در نیمه 
فروردین هم 1۲۲ هزار و ۶19 بطری سرم در 
هرمزگان توزیع شد که نشان از آمار مصرفی بالای 
سرم در استان است.حسین قاسمی مسکن و آنتی 
بیوتیک ها را از دیگر اقلام دارای کمبود در استان 
عنوان کرد و افزود: این کمبود ها کوتاه مدت و 
موقت است و برای رفع کمبود ها درخواست داده 
قرار  استان  اختیار  در  اضافه ای  سهمیه  که  ایم 
و  شیر خشک  مورد  در  مردم  گفت:  بگیرد.وی 
کمبود آن نیز گلایه مندند که با بررسی های هفته 
گذشته مشخص شد ۲۸ هزار قوطی شیر خشک 
در استان توسط یک شرکت توزیع شده است و 
9 هزار قوطی از سهمیه سه ماهه اخیر استان نیز 
تا چند روز آینده وارد استان می شود.معاون غذا 
و داروی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان افزود: 
از شرکت های پخش خواسته ایم توزیع دارو در 
مناطق دور دست از جمله شهرستان های جاسک 
در شرق و پارسیان در غرب استان را در اولویت 

کاری خود قرار دهند.

عملیات اجرایی ایجاد کمپینگ در 
سواحل غرب آغاز شد

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
اجرایی  عملیات  گفت:  هرمزگان  صنایع دستی 
دستیر  و  کوشکنار  سواحل  در  کمپینگ  ایجاد 
در شهرستان پارسیان )گاوبندی( با اعتبار 1۰۰ 
این  در  آغاز شد. محمد محسنی  ریال  میلیارد 
گردشگری  کمپینگ های  در  افزود:  خصوص 
کوشکنار )تبن( و دستیر مراکز اقامتی و پذیرایی، 
خدمات  سایر  و  بهداشتی  سرویس  نمازخانه، 
بازارچه  احداث  همچنین  است،  پیش بینی شده 
نظر  مد  کمپینگ ها  این  در  نیز  صنایع دستی 
کمپینگ  ایجاد  اعتبار  داد:  ادامه  دارد.وی  قرار 
و کمپینگ  ریال  میلیارد  سواحل کوشکنار ۶۰ 
سواحل دستیر ۴۰ میلیارد ریال است که از محل 
اعتبارهای مسئولیت های اجتماعی شرکت نفت 
پارسیان  می شود.شهرستان  پرداخت  ایران  ملی 
)گاوبندی( که به دلیل داشتن جاذبه های طبیعی 
منحصربه فرد  و  خاص  بسیار  و  بکر  سواحل  و 
گردشگران زیادی را به خود جذب کرده است و 
کریدور ساحل جنوبی ایران در امتداد این مناطق 
قرار دارد که درصورت تکمیل این کریدور با خط 
بهتر  دسترسی  کشور  جنوبی  ساحل  راه آهن 
و ایمن تری برای مسافران و گردشگران به این 

سواحل زیبا فراهم می شود.

خبر

محدودیتی در استفاده از کارت هوشمند سوخت وجود ندارد 

ایران در پی  نفتی  فرآورده های  شرکت ملی پخش 
انتشار اخبار ضد و نقیض در فضای مجازی درباره 
محدودیت های اعمال شده در کارت های اضطراری 
کرد.  صادر  اطلاعیه ای  سوخت،  عرضه  جایگاه های 
انتشار  پی  »در  است:  آمده  اطلاعیه  این  متن  در 

در خصوص  مجازی  فضای  در  نقیض  و  اخبار ضد 
محدودیت های اعمال شده در کارت های اضطراری 
به اطلاع  را  جایگاه های عرضه سوخت، موارد ذیل 
در  محدودیتی  هیچ  می رساند:  عزیز  هموطنان 
استفاده از کارت های شخصی سوخت و کارت های 
در  خودروها  مالکان  برای  و  ندارد  وجود  جایگاه 
استفاده  امکان  کشور،  سوخت  جایگاه های  سراسر 
است. میسر  مقداز  هر  به  کارت  نوع  دو  هر  از 

تحویل  قانون،  در  شده  تعیین  تکالیف  با  همسو 
سوخت منحصرا با کارت هوشمند سوخت در همه 
مجاری عرضه می شود و توصیه شرکت ملی پخش 
سوخت  کارت  از  استفاده  ایران  نفتی  فرآورده های 

شخصی به منظور بهبود نظام توزیع است.
در همه جایگاه های عرضه سوخت به تعداد مناسب 

هموطنان  استفاده  برای  جایگاه  سوخت  کارت 
موجود است.

برای ترغیب هموطنان عزیز برای استفاده از کارت 
مصوب  قانون  اجرای  به منظور  شخصی،  سوخت 
عرضه  جایگاه های  اضطراری  کارت های  مجلس، 

سوخت ساماندهی خواهد شد.
از هموطنان  پیشین،  توصیه های  و  اطلاعیه ها  پیرو 
عزیز درخواست می شود در صورت مفقودی کارت 
سوخت با مراجعه به دفاتر پلیس + 1۰ درخواست 

صدور المثنی ثبت کنند.
هموطنان عزیزی که هنوز کارت هوشمند سوخت 
و   post.ir سایت  به  نکرده اند،  دریافت  را  خود 
پاسخگویی  سامانه  با  یا  مراجعه،   epolice.ir

۰9۶۲۷ تماس حاصل کنند.«

ساخت خانه بهداشت و تامین نیرو در بشاگرد 
مدیر شبکه بهداشت و درمان بشاگرد گفت: همه ی خانه های بهداشت روستایی در شهرستان بشاگرد 

ساخته می شود و تجهیز کامل آن ها در دستور کار است.
پیرداد نجفی گفت: 1۸ بهورز مورد نیاز برای این خانه بهداشت ها در آموزشگاه بهورزی میناب در حال 
آموزش هستند که امسال بکارگیری می شوند.او با اشاره به اینکه مجموع بهورزان در بشاگرد به ۸۶ 
نفر می رسد، گفت: شهرستان بشاگرد دارای ۵1 خانه بهداشت است که تاکنون ۴۲ باب ساخته شده 

و 9 باب خانه بهداشت دیگر امسال ساخته می شود.
نجفی گفت: با جذب نیرو های جدید سرشماری سالانه و ثبت اطلاعات جمعیتی، آموزش بهداشت 
عمومی، مراقبت از زنان باردار و تعالی خانواده، بهداشت دهان و دندان، ایمن سازی در برابر بیماریها، 

مراقبت از کودکان، بهسازی محیط روستا و کنترل بیماری ها بیشتر می شود.
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ارتش همواره در کنار مردم
 است 

امیر دریادار دوم جلیل مقدم جانشین قرارگاه 
جمهوری  ارتش  دریایی  نیروی  جنوب  مقدم 
در  اسلامی  جمهوری  ارتش  ارشد  و  اسلامی 
کرانه  بر  ارتش  روز  رژه  مراسم  در  هرمزگان 
خلیج فارس و در ساحل شهر بندرعباس اظهار 
حماسه  بزرگداشت  روز  فروردین   ۲9 کرد: 
آفرینی های ارتش جمهوری اسلامی است. وی 
افزود: فرزندان ملت ایران در ارتش جمهوری 
اسلامی  انقلاب  و  مردم  کنار  همواره  اسلامی 
بوده و تاریخ شاهد تلاش های خستگی ناپذیر 

این نیرو بوده است.
خواستار  آفرینان  توطئه  که  زمان  آن  در   
انحلال ارتش بودند، امام با پاسخی شفاف در 
عنایت  مورد  را  ارتشیان  فروردین 13۵۸   ۲9
قرار داده و این نیرو را قهرمان و چهره استوار 
و راستین رشادت برای کشور عنوان کردند و 
جان تازه ای در وجود ارتشیان در خدمت به 
کشور قرار دادند. امیر دریادار مقدم خاطرنشان 
کرد: حضور ناوگان ارتش در آبهای بین المللی 
و مستقل،  آزاد  برای کشورهای  دور  آبهای  و 
الهام بخش و امیدآفرین است و دشمنان نیز 
فهمیده اند که همه نیروهای مسلح جمهوری 
اسلامی ایران با عزت و اقتدار از منافع کشورمان 
دفاع می کنند و روحیه خودباوری عمیقی که 
در ارتش بوجود آمده سبب شده تا انبوهی از 
نیازهای دفاعی، پدافندی، پهپادی و الکترونیک 
را خودش تولید و به کار می گیرد و این اقتدار 

پشتوانه پیشرفت و تعالی کشور است.

رئیس کارگروه منطقه ای شبکه 
توسعه اقتصاد دیجیتال استان 

منصوب شد

طی حکمی از سوی استاندار هرمزگان، دکتر 
رئیس کارگروه  به عنوان  نهاد  محسن خاکی 
منطقه ای شبکه توسعه اقتصاد دیجیتال استان 
منصوب شد در بخشی از این حکم آمده است: 
در اجرای فرمان سال 1۴۰1 مقام معظم رهبری 
مدظله العالی و در راستای توسعه فعالیت های 
اقتصاد دیجیتال )تاد( پارک فناوری اطلاعات 
و ارتباطات، جنابعالی به عنوان رئیس کارگروه 
منطقه ای شبکه توسعه اقتصاد دیجیتال استان 

منصوب می شوید. 
برنامه ریزی برای توسعه حجم اقتصاد دیجیتال 
استان و فعال سازی بازارهای استان برای کمک 
به ایجاد و توسعه شرکت های فناور و دانش 
بنیان فعال در عرصه اقتصاد دیجیتال؛ نظارت 
بر چگونگی فعالیت های در دست انجام و ارائه 
گزارش دوره ای از پیشرفت فعالیت ها و انجام 
وزارت  فاوای  پارک  با  استانی  هماهنگی لازم 
ارتباطات و فناوری اطلاعات برای تسریع انحام 
فعالیت ها از اهم وظایف برشمرد در این حکم 

آمده است.

خبر
پیشرفت ۵۵ درصدی ساختمان مرجع دریایی بندر ابوموسی

معاون مهندسی و عمران اداره کل بنادر و دریانوردی 
هرمزگان گفت: کار احداث ساختمان مرجع دریایی 
بندر ابوموسی که از اسفند ماه 1۴۰۰ آغاز شده در 
حال حاضر ۵۵ درصد پیشرفت فیزیکی دارد. مهندس  
دارای ۲ طبقه  این ساختمان  افزود:  حمید کمالی 

اداری و یک طبقه تکنیکال و یک طبقه برج کنترل 
است.  وی با بیان اینکه طبق قرارداد، زمان اجرای 
این طرح 1۸ ماه است، پیش بینی کرد که عملیات 
تا بهمن ماه  این ساختمان مرجع دریایی  اجرایی 
1۴۰۲ به اتمام برسد.  معاون مهندسی و عمران اداره 
کل بنادر و دریانوردی هرمزگان افزود: این ساختمان 
شامل بخش های برج کنترل تردد دریایی براساس 
استاندارهای موجود، تکنیکال، پیش بینی فضا ویژه 
نیروهای امداد و نجات دریایی، پیش بینی فضاهای 
مورد نیاز برای انجام امور دریایی بندر و پیش بینی 
ویژه  اقامتی  و  رفاهی  ورزشی،  آموزشی،  فضاهای 
کارکنان شیفت و مامورین است.   کمالی ادامه داد: 
ساختمان مرجع دریایی بندر ابوموسی به ارتفاع ۲۵ 
متر و در چهار طبقه با زیربنای یک هزار و ۲9۸ متر 
شامل یک طبقه خدمات رفاهی و به متراژ ۵1۷ متر 
)همکف(، یک طبقه اداری به متراژ ۴11 متر )طبقه 

اول(، یک طبقه اتاق تکنیکال به متراژ 1۸۵ متر و 
هم چنین یک طبقه ساختمان برج کنترل به متراژ 
1۸۵ متر مربع دربالاترین طبقه ساختمان درحال 
به  ساختمان  این  اینکه  بیان  با  وی  است  ساخت 
گونه ای طراحی شده که ساختمان های برج کنترل در 
ارتفاع مناسب جهت کنترل بصری ترددهای دریایی 
و ورود و خروج تجهیزات به حوضچه بندر ابوموسی 
است، خاطرنشان کرد: با اجرای طرح های موازی در 
ارتقای خدمات  برای  زیرساخت های لازم  بندر  این 
تجاری و گردشگری شهر ابوموسی تامین خواهد شد. 
معاون مهندسی و عمران بنادر و دریانوردی هرمزگان 
اضافه کرد: با احداث این ساختمان علاوه بر افزایش 
ایمنی تردد دریایی و تسریع در امداد و نجات دریایی 
اداری و رفاهی باعث  نیاز  با تجمیع فضاهای مورد 
بهبود خدمات به شهروندان ابوموسی و شناورهای 

منطقه ایجاد می شود.

عملکرد درخشان فولاد هرمزگان 
در تولید 

ادامه از صفحه 8....
الشعاع قرار می  تولید را تحت  انرژی  کمبود 

دهد 
معروفخانی چالش های پیش روی تولید را برشمرد و 
عنوان داشت: فولاد هرمزگان در بحث تولید توانست 
رکوردهای قابل توجهی از خود برجای بگذارد و حتی 
بیشترین  به  انرژی،  شدید  محدودیت های  وجود  با 
یابد؛  دست  خود  تاریخ  در  ثبت شده  تولید  میزان 
زمستان  در  انرژی  تأمین  وضعیت  متأسفانه  اما 
و  نخورده  رقم  مطلوب  به صورت  فولاد  صنعت  برای 
همین امر تداوم رکوردشکنی های فولاد هرمزگان را 
هرمزگان  فولاد  است.شرکت  داده  قرار  تحت الشعاع 
برای اجرای پروژه های خود محدودیت ندارد و با تمام 
توان آن ها را اجرا می کند، اما چشم انداز تأمین انرژی 
برای صنعت فولاد کمی مبهم است؛ بنابراین اگر این 
انرژی  تأمین  نیز اجرا شوند، چالش اساسی  پروژه ها 

آن ها خواهد بود.
صنعت فولاد با توجه به کمبود انرژی، خود آستین 
همت را بالا زد و سال گذشته متولی احداث حدود 
11 هزار مگاوات ظرفیت جدید برای برق کشور شد 
فولاد  هلدینگ  هماهنگی  با  نیز  هرمزگان  فولاد  که 
مبارکه به عنوان شرکت مادر، متولی احداث بخشی از 

این ظرفیت شده است. 
چالش هایی  نیز  پروژه  این  اجرای  راه  در  بااین حال 
همچون نرخ خوراک نیروگاه و نیز ضریب تحویل برق 
انرژی  در  دارد.سرمایه گذاری  وجود  شبکه  سوی  از 

وظیفه صنعت فولاد نیست. 
توان  بخش  از  می تواند  دولت  خصوص  این  در 
برق  انرژی  به عنوان سرمایه گذار در زمینه  خصوصی 
و گاز استفاده کند و در این راه نیز مشوق های لازم 
شود.  گرفته  نظر  در  خصوصی  بخش  حضور  برای 
صنعت فولاد با اینکه سوددهی خوبی دارد، اما وظیفه 
ارزش آفرینی در  و  زنجیره فولاد  تولید در  اصلی آن 

این حوزه است.
ایفای  در  هرمزگان  فولاد  آفرینی   نقش 

مسئولیت های اجتماعی 
اقدامات  به  اشاره  هرمزگان ضمن  فولاد  عامل  مدیر 
 : اجتماعی گفت  مسئولیتهای  در حوزه  این شرکت 
باید به جامعه و کارکنان خود خدمت  صنایع فولاد 
کنند و فولاد هرمزگان نیز بارها این موضوع را ثابت 

کرده است. 
هدف  با  محسنین  و  ایتام  اکرام  طرح  در  مشارکت 
تحت  غیریتیم  و  یتیم  کودک  هزار   1۰ از  حمایت 
هرمزگان  استان  خمینی  امام  امداد  کمیته  پوشش 
مراکز خیریه  به  غیرمالی  و  مالی  و کمک  ، حمایت 
مرکز  و  )س(  بنت النبی  ایتام  نگهداری  مرکز  مانند 
 ، بندرعباس  مظاهر  ابن  حبیب  ذهنی  معلولان 
مایع  اکسیژن  تن   ۵۰۰ و  هزار  یک  از  بیش  ارسال 
میلیون   1۰ توزیع  استان،  سطح  بیمارستان های  به 
ماسک در بیمارستان ها هیئت های عزاداری در دهه 
محرم، کمک به وزارت بهداشت در جهت طرح پویش 
احداث  به  ،کمک  کرونا  با  مبارزه  اطلاع رسانی  ملی 
مهدیه شهرستان بندرعباس ،بازسازی مسجد حضرت 
ابوالفضل )ع( ، کمک به پروژه مهم آبرسانی به 1۴۸ 
و  ، کلنگ زنی  این طرح  لوله  تامین  از طریق  روستا 
شهرک  در  کلاسه   1۲ مدرسه  احداث  عملیات  آغاز 
به  بهداشت، کمک  ،احداث خانه  اعظم )ص(  پیامبر 
از  اخیر  دوسال  در  طبیعی  بلایای  دیدگان  آسیب 
طریق اهدای 1۲۰۰ تخته چادر و اهدای کانکس در 
زلزله نقش آفرینی این شرکت در توسعه فعالیت های 
هرمزگان  فولاد  شرکت  اقدامات  جمله  از  ورزشی  
در ایفای مسئولیت های اجتماعی بوده است. فولاد 
هرمزگان یکی از رسالت های خود را حمایت از ورزش 

استان قرار داده است.
 این شرکت در حال حاضر از 3۵ تیم مختلف حمایت 
و حدود یک هزار ورزشکار را زیر چتر حمایتی خود 

قرار داده است.

خبر

مدیر جهادی کیست
ادامه از صفحه 1 ...

به مدیریت صحیح ،مدون و بابرنامه می کند . البته اگر 
آن تعبیر ملاک نظر باشد . ولی اگر به عنوان برچسبی 
دو  درجه  و  یک  درجه  به  مدیران  تقسیم  برای  باشد 
،مبنایی برای کسب مدارج بالاتر مدیریتی قرار گیرد 
رایج  گفتمانی  فرهنگ  از  اصطلاح  این  نیست  بهتر 

مدیریتی حذف شود ؟ 
الگوهایی که هزینه می شوند 

ارشاد  و  فرهنگ  اداری  شورای  جلسه  قبل  چندی 
این نشست  برگزار شد و مدیرکل در  استان  اسلامی 
گفت : نگاه جهادی و انقلابی سرلوحه کاری اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی است .اسمعیل جهانگیری افزود 
: در سال گذشته برنامه های پر حجم و خوبی برگزار 
کردیم، اما کاستی هایی بود که با حرکت جهادی و 
انقلابی که نگاهی جامع است و همچنین تعهد اخلاقی 
و اعتقادی به دنبال دارد، جبران خواهد شد. ما در این 
راه الگوی مناسبی چون سردار سلیمانی داریم که با 
تلاش بی وقفه و بدون هیچگونه چشمداشتی امورات را 
به جلو هدایت می کردند.وی هدایت ، نظارت و حمایت 
را سرلوحه برنامه ها اعلام کرد و تصریح کرد : "موضوع 
عفاف و حجاب با توجه به اینکه یک موضوع شرعی و 
سیاسی است به جد به آن توجه کرد و با زبان هنر این 
معضل بی حجابی را باید برطرف کنیم. حتی به قیمت 
ندادن خدمات به کسانی که قوانین جمهوری اسلامی 

را قبول ندارند."
خطاب من به به کلیددار دولت در حوزه فرهنگ یاد 
آوری همان الگویی است که در فرمایش خود نام برده 
اند . در سال 139۶ حاج قاسم سلیمانی در سخنانی به 
بهانه روز مسجد در جمع ائمه جماعات با انتقاد صریح از 
برخی روحانیون گفته بود؛" وقتی یک برادر چند شغله 
و خسته را امام جماعت یک مسجد می کنیم، این فرد 
کند؟سردار  را حفظ  محیط مسجد  می خواهد  چطور 
سلیمانی با انتقاد از نوع نگاه و رفتار برخی روحانیون و 
افراد مذهبی اینگونه به حرف هایش ادامه داده بود: من 
و آدم های خودم. من و رفقای خودم. من و مریدهای 
این  است.  باحجاب  این  است،  بی حجاب  این  خودم. 
چپ است، آن راست است، این اصلاح طلب است، او 
اصولگراست، خب پس چه کسی را می خواهید حفظ 
کنید؟ همان دختر کم حجاب دختر من است. دختر ما و 
شماست؛ نه دختر خاص من و شما، اما جامعه ماست." 
اگر الگوی شما سردار سلیمانی است او هرگز نگفت بی 
حجابی را به قیمت ندادن خدمات بر طرف می کنیم 
.بر اساس کدام دستور العمل و قانون می فرمایید به 
کسانی که قوانین را قبول ندارند ، خدمات نمی دهیم 
؟ اگر فردی مرتکب حتی جرمی شد بالاتر از قتل که 
نداریم آیا مسئولی می توانداز  ارائه  خدماتی مثل آب، 
بهانه  به  و..و..و...  از خدمات شهری  بهره گیری   ، برق 
ارتکاب جرم طفره رود ؟  ای کاش فقط همان قسمت 

اول را می گفتید که با زبان هنر اقدام می کنید نه با 
ندادن خدمات .گاهی جامعه با یک اظهار نظر نامقبول 
دچار نگرانی می شود . می گویند منشیشهید بهشتی  
در »مرکز اسلامی هامبورگ«، کراوات می زد و شهید 
بهشتی برخورد آمرانه با منشی مرکز نداشت. در نمونه 
ای دیگر، یکی از قضات کراواتی دیوان عالی کشور، بدون 
کراوات نزد شهید بهشتی می رود و ایشان می پرسد 
، چرا کراوات نزده اید؟ آن قاضی هم می گوید ، من 
فکر کردم شاید شما خوش تان نیاید. شهید بهشتی 
پاسخ می دهد ، این مساله شخصی شماست خودتان 
دوست داشتید ، کراوات بزنید و اگر دوست نداشتید 
نزنید. اما این که فقط برای خوشایند من کراوات نزنید ، 
کار درستی نیست . آیت الله دکتر سیدمحمدعلی ایازی 
پژوهشگر و استاد قدیمی حوزه و دانشگاه، در گفتگوی 
اختصاصی با خبرگزاری رضوی در پاسخ به این سئوال 
)آیا نظر همه بزرگان دینی در امر قانونی کردن حجاب 
در ابتدای انقلاب یکسان بود؟( پاسخ داد خیر و خاطره 
ای را نقل می کند: " استاد محمدرضا حکیمی می گوید: 
ایشان  است؟  قانونی  این چه  گفتم  مطهری  آقای  به 
گفت: اتفاقاً من برنامه دارم فردا دراین باره با مرحوم امام 
صحبت کنم. سپس وقتی مرحوم شهید مطهری نظر 
امام رحمت الله علیه را جویا شده بود، ایشان هم فرموده 
بودند من هم با این کار موافق نیستم، ولی این قدر بر من 
فشار آوردند که من گفتم باید در ادارات، حجاب رعایت 
شود؛" لذا کلام مرحوم امام مربوط به رعایت حجاب در 

ادارات بود نه در خیابان ها. 
مادیدیم که بعد از اینکه معاون دادستان مشهد با ارسال 
نامه ای به فرمانداری مشهد، از فرماندار خواست که ارائه 
خدمات به افراد بدحجاب را در اداره ها و بانک ها ممنوع 
کنند. از سوی رییس قوه قضاییه و هم از سوی رییس 
مجلس و همچنین توسط سخنگوی دولت با واکنش 
منفی مواجه شد.آقای محسنی اژه ای در این زمینه به 
این نکته اشاره کرد که اگر تصمیم اشتباهی گرفته می 
شود بدون اینکه ابایی داشته باشیم باید اصلاح شود.
مردم  بندی  دسته  با  »دولت  گفت:  دولت  سخنگوی 
ارائه خدمات شهروندی و عمومی مخالف است  برای 
همه مردم باید در چارچوب قانون و حقوق شهروندی 
از خدمات عمومی دولت بهره مند شوند. اجری قانون 
و پایبندی به آن از سوی همه مردم و مسئولان لازم 
رفتارهای   « کرد  تاکید  نیز  مجلس  است.«رییس 
سلیقه ای و هر اقدامی خلاف قانون اساسی علیه اصل 
هدف ترویج حجاب اند .  هیچ کسی نسبت به موضوع 
حیا و حجاب حساس تر از خود مردم نیست . ترویج 
فرهنگ حجاب و عفاف باید با تأکید بر اقدامات ایجابی، 
سلیقه ای  رفتارهای  از  پرهیز  با  و  مدبرانه  و  عقلانی 
باشد.«اینها نمونه  هایی از مواجهه الگوهایی است که 
جناب مدیر مدعی است از آنان می آموزد . بهتر نیست 
از این الگوها هزینه نشود .زمانی که  برخلاف دیدگاه آنها 

موضع گیری می شود ؟ 
حکم اجرا نکنید 

نگارنده درک و دریافت تخصصی از مباحث فقهی ندارد 
اما این را می داند که شرع و قانون دو مساله متفاوت 
هستند . بهرحال حجاب در اسلام وجوب شرعی دارد 
اما وجوب قانونی آن را باید متخصصان این حوزه ابلاغ 
و اگر امر خلاف قانونی صورت گرفته است در مراجع 
قضایی بررسی می شود .  متاسفانه در اعتراضات پاییز 
و  دانند  به دشمن مربوط می  را  برخی آن  1۴۰1که 
عده ای به سوءتدبیر و عدم درک صحیح از مطالبات 
جامعه ربط می دهد ، گاها باهمین نوع موضعگیری 
تنها  نه  . موضع گیری هایی که  ها روبرو می شدیم 
به ارامش جامعه کمکی نمی کرد بلکه آبستن اتفاقات 
دیگری می شد .  آقای متولی دولتی  فرهنگ هرمزگان: 
هرچند متاسفانه برخی اقدامات عجولانه و بدون پشتوانه 
عقلانی و قانونی در برخورد با ماجرای عفاف و حجاب 
قطعا  شما  موضعگیری  شود.اما  می  دیده  جامعه  در 
تصمیمات معقول را زیر سئوال می برد .  تدبیر یعنی 
اینکه  اقدامات و تصمیمات گرفته شده درهر حوزه ای 
باید دارای پشتوانه قانونی و عقلانی باشد.در حالیکه وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی تأکید دارد : " کشور قانون دارد 
اتفاقی در چارچوب شرع و قانون محدود است  و هر 
و طبق مقررات عمل می شود، بنابراین کسی نمی تواند 
خارج از قانون و شرع واکنش نشان دهد."عالیترین مقام 
وزارت از اقدامات فرهنگی به  عنوان راهکار نام می برد 
،در هرمزگان نماینده وزیر قیمت بی حجابی را عدم 
ارائه خدمات اعلام می کند . بهرحال شورای فرهنگ 
عمومی در استان وجود دارد .عالیترین  نماینده دولت 
در هرمزگان ناظر بر امور است . اگر قوانین موضوعه بر 
این تأکید دارند که خدمات ارائه نشود ، انها باید اعلام 
کنند . اینکه مدیر هر دستگاهی بخواهد حکم اجرا کند 

سنگ روی سنگ بند نمی شود . 
اگر نگاه تان جهادی است ،جهادگر قانون مدار باشید 
. اگر مبنای کارتان جهادگونه است خدمت بی منت 
در  امروز   . قرار دهید  را سرلوحه  عدالت  بر  مبتنی  و 
از  رسانه  اصحاب  دارند،  نگرانی  هنرمندان  هرمزگان  
ضعف های مدیریتی شاکی هستند ، شعرا و نویسندگان 
گلایه دارند .تدبیر اینست که موانع ارتباطی حوزه تحت 
مدیریت با شرکای اجتماعی و فرهنگی  مرتفع گردد 
.تدبیر اینست که اهل قلم ، اهل شعر ، اهل رسانه ، اهل 
هنر و اهل فرهنگ با طیب خاطر و بدون واهمه از شاخ 
و شانه  کشیدن های در مسیر تعالی و ترقی حرکت 
کنند . ای کاش بجای پیشنهاد عدم ارائه خدمات به 
برخی شهروندان که نگاه دیگری به مقوله حجاب دارند 
، از اقدامات برجسته در ایجاد تفاهم ، جلوگیری از طرح 
شکایات مدیران علیه فعالان رسانه  و عملکردهای امید 
آفرین در ترویج فرهنگ  و هنر اصیل این خطه سخن 

به میان  می آمد . 
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دکتر هاشم نامور مدیرعامل پالایش نفت بندرعباس با اشاره به اجرای طرح ارتقای کیفیت 
محصولات سنگین و کاهش تولید نفت کوره با محوریت تولید کک اسفنجی در نشست 
خبری با اصحاب رسانه اظهار داشت: یکی از اهرم های فشار اقتصادی به ایران، تحریم 
واردات کک اسفنجی بود و از سوی دیگر عدم وجود دانش فنی و تامین منابع مالی دو 
محدودیت عمده اجرای طرح ارتقای کیفیت نفت کوره بود.وی اذعان داشت: در این 
راستا با انجام مطالعات، شبیه سازی کامپیوتری و آزمایش های اولیه در پالایشگاه و سه 
مرحله آزمایش در واحد نیمه صنعتی پژوهشگاه صنعت نفت، با طراحی الگوی پالایشی 
و تلفیق دانش و تجربه با همکاری پژوهشگاه صنعت نفت و حمایت های وزارت نفت و 
شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی و سهامداران، دانش تولید کک اسفنجی 

در کشور بومی سازی شد.
تولید 2۰درصد بنزین مرد نیاز کشوردر پالایشگاه بندرعباس 

به  بندرعباس  نفت  پالایشگاه  تبدیل  به  اشاره  با  بندرعباس  پالایشگاه  مدیرعامل 
پتروپالایشگاه و دستیابی به دانش فنی تولید کک اسفنجی گفت: با تولید کک اسفنجی 
موردنیاز صنایع آلومینیوم سازی در واحدهای جدید این پالایشگاه، ایران جزو هفت کشور 
برتر جهان در تولید کک اسفنجی قرار می گیرد.هاشم نامور مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت بندرعباس، در نشست با خبرنگاران با بیان اینکه احداث پالایشگاه بندرعباس از سال 
13۶۶ آغاز شد و از نیمه دوم سال 13۷۷ بهره برداری رسید، اظهارداشت: ظرفیت اولیه 
پالایشگاه نفت بندرعباس ۲3۲ هزار بشکه در روز بود که در سه مرحله افزایش ظرفیت 
طی سال های گذشته، ظرفیت تولید آن به 3۵۰ هزار بشکه در روز رسیده است. این 
پالایشگاه  در حال حاضر 19 درصد از نفت خام مورد نیاز کشور، 1۰ درصد از گاز مایع 
کشور، ۲۰ درصد از بنزین مورد نیاز کشور، 3۴ درصد از نفت سفید، ۲۰ درصد نفت و 
گاز) گازوئیل ( و 19 درصد از نفت کوره ی کشور را تولید می کند. وی افزود: خوراک ما 
۶.۴ درصد میعانات از عسلویه، ۶ دهم درصد میعانات از سرخون، ۶ دهم درصد نفت خام 

از هنگام و 9۲.۵ درصد نفت خام سنگین است.
پالایشگاه به پتروپالایشگاه تبدیل می شود

.مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس خاطرنشان کرد: طرح ارتقای کیفیت محصولات 
سنگین پالایشگاه نفت بندرعباس یکی از طرح های مهم، راهبردی و اولویت دار کشور است 
که  با هدف کاهش تولید نفت کوره و تولید فرآورده های با ارزش افزوده بیشتر و سازگار 
با محیط زیست و با محوریت تولید کک اسفنجی موردنیاز صنایع آلومینیوم سازی کشور 
در حال اجراست.نامور با اشاره به طرح ارتقای کیفیت نفت کوره گفت: برنامه این است 
که نفت خام تبدیل به فراورده سبک و با ارزش افزوده بالاتر مثل کک اسفنجی به میزان 
۴۰۰ هزار تن در سال شود،وی با اشاره به میزان فراورده های تولیدی طرح ارتقای کیفیت 
محصولات سنگین پالایشگاه خاطرنشان کرد: میزان تولید گاز مایع ۸۰ هزار تن در سال، 
پروپیلن 1۴ هزار تن در سال، نفتای خوراک صنایع پتروشیمی، ۲9۰ هزار تن در سال، 
بنزین یورو ۵. 1۴۰ هزار تن در سال، انواع حلالد۵۰۰ هزار تن در سال، نفتگاز یورو ۵؛ 
۲۲1۰ هزار تن در سال، کک اسفنجی 3۰۰ هزار تن در سال، انواع روغن گروه 1 و ۲؛ ۵۰۰ 
هزار تن در سال، انواع قیر 1۰۰۰ هزار تن در سال و کوگرد جامد 1۰۰ هزار تن در سال 

است.وی با بیان اینکه بهبود کیفیت فراورده و  اقتصادی شدن آن، الزامات زیست محیطی، 
و قانونی و حقوقی ار جمله اهداف ما بوده است، گفت؛ ابتدای احداث پالایشگاه هدف تولید 
کمی بنزین بود و مقررات زیست محیطی سختگیرانه نبود با گذشت زمان استانداردهای 
جدید موجب شد لزوما به بهبود کیفیت نفت کوره اقدام کنیم اما تکنولوژی و منابع مالی 
از جمله موانع بوده است.دکتر نامور تصریح کرد: 1۵ واحد فرآیندی و تعدادی واحدهای 
جانبی با اجرای این پروژه به پالایشگاه بندرعباس افزوده می شود که پالایشگاه بندرعباس 

را از یک پالایشگاه به یک پتروپالایشگاه تبدیل می شود.
هفتمین تولید کننده کک اسفنجی در دنیا هستیم 

دکتر هاشم نامور مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس به تشریح فرایند دستیابی 
به دانش فنی ساخت کک در کشور اشاره کرد و گفت: با تحریم شدن کشور بسیاری 
از شرکت های خارجی ایران را ترک کردند و در خصوص تولید کک در ایران گفتند 
شما دست نگه دارید تا پس از رفع تحریم ها ما برگردیم. اما غیرت و همت نیروهای 
متخصص ایرانی کاری کرد که محتاج خارجی ها نشویم و نخواهیم منتظر آنها بنشینیم. 
دکتر نامور در خصوص مشارکت پژوهشگاه صنعت نفت در این پروژه گفت: با همکاری 
شرکت پالایش نفت بندرعباس و پژوهشگاه صنعت نفت به دانش فنی تولید کک دست 
یافتیم و در حال حاضر فقط هفت کشور این دانش فنی را در اختیار دارند که ایران یکی 
از این هفت کشور است. وی افزود: برای اطمینان از کک تولید شده، مقداری از کک را به 
یکی از آزمایشگاههای بسیار معتبر اروپایی ارسال کردیم و مشخص شد کک تولید شده 
کیفیت مورد نیاز ما را دارد. مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس با اشاره به اینکه 
پروژه تولید کک اسفنجی در این شرکت به صورت رسمی آغاز شده گفت: برای اجرای 
این طرح مهم سه پیمانکار مشخص شده و عملیات اجرایی آغاز شده است. وی افزود: 
برای اجرای این طرح ۲/۲ میلیارد دلار سرمایه نیاز است که به روش های گوناگون از جمله 
فاینانس خارجی سرمایه مورد نیاز نیز جذب شده است. مدیرعامل شرکت پالایش نفت 
بندرعباس با تأکید بر اینکه طرح پیشران اقتصادی ارتقای کیفیت محصولات سنگین 
پالایشگاه نفت بندرعباس با هدف تبدیل نفت کوره به فرآورده های سبک با ارزش افزوده 
بیشتر در این پالایشگاه در حال اجراست، بیان کرد: کاهش گوگرد نفت کوره تولیدی از 
3.۵ درصد به نیم درصد، کاهش نفت کوره تولیدی به حداکثر 1۰ درصد، تولید 1۰۰ 
درصد روغن های موردنیاز گروه یک و دو و تولید 1۰۰ درصد نیاز کک اسفنجی کشور از 

دیگر اهداف این طرح است.  
ملزم به تامین نیاز آلومینیوم سازان هستیم 

وی بیان داشت: در حال حاضر 1۰۰ میلیون دلار نفت سفید برای تولید نفت کوره تزریق 
می شود که با توقف تولید نفت کوره و اجرای طرح تولید کک اسفنجی علاوه بر درآمد، 
1۰۰ میلیون دلار هم بابت عدم تزریق نفت سفید درآمد خواهیم داشت. همچنین با 
اجرای طرح صد در صد روغن گروه 1 و ۲  کک اسفنجی مورد نیاز کشور را تامین خواهیم 
کرد.وی یادآور شد: طی برنامه تدوین شده میزان تولید نفت کوره پالایشگاه باید به 1۰ 
درصد برسد زیرا ارزش افزوده کمتری ایجاد می کند، بنابراین باید میران آن کم شده و 
کیفیت ارتقا یابد. بر این اساس تفاهمنامه ای با آلومینیوم سازان امضا کردیم و ملزم شدیم 
کک اسفنجی مورد نیاز کشور را تامین کنیم.همچنین میزان تولید 3 درصدی گوگرد باید 

به نیم  درصد برسد.
اولویت ما جذب نیروهای بومی استان هرمزگان است

دکتر نامور این پروژه را یک پروژه سودآور برای کشور ذکر کرد و گفت: ظرف مدت سه 
سال کل هزینه انجام شده در این پروژه بازگشت خواهد داشت که نشان از اهمیت طرح 
دارد. وی در خصوص تعداد افراد شاغل در این پروژه نیز گفت: بر اساس برنامه ریزی 
صورت گرفته این پروژه ظرف ۴۲ ماه به پایان می رسد و طی چهار سال حدود هشت هزار 
نفر مشغول به کار می شوند اما در پایان تکمیل این پروژه ۲۶۵۰ نفر نیروی مستمر نیاز 
داریم که استخدام شده و به مدت 3۰ سال در شرکت پالایش نفت بندرعباس مشغول 
به کار می شوند.مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس مهمترین اولویت جذب نیرو 
در این طرح را استفاده از نیروهای بومی ذکر کرد و گفت: به زودی آزمون استخدامی 
توسط دانشگاه دولتی هرمزگان اجرا می شود و این ۲۶۵۰ نفر را جذب خواهیم کرد تا در 
طی فرایند کار آموزش های لازم نیز به آنها منتقل شود. ما به دنبال این هستیم که یک 
راه اندازی مطمئن و ایمن را شروع کنیم. دکتر نامور از انتقال نفت خام از طریق خطوط 
لوله به شرکت پالایش نفت بندرعباس تا پایان سال 1۴۰۲ خبر داد و گفت: تا پایان سال 
جاری خوراک مورد نیاز شرکت پالایش نفت بندرعباس از طریق خط انتقال گوره به 
جاسک تامین می شود. برای انجام این کار عملیات لوله گذاری به طول 3۰ کیلومتر شروع 

شده و این کار اجرایی خواهد شد. 
هیچ پیمانکار تامین نیرو در شرکت پالایش نفت بندرعباس نداریم

مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس یکی از کارهای مهم صورت گرفته در این 
شرکت را حذف پیمانکاران تامین نیرو ذکر کرد و گفت: خوشبختانه در شرکت پالایش 
نفت بندرعباس هیچ شرکت پیمانکاری برای تامین نیرو نداریم و همه نیروها قرارداد 
مستقیم با خود پالایشگاه دارند و برای اینکه پرسنل زحمتکش ما نگرانی از بابت تداوم 

شغل نداشته باشند با برخی از کارکنان حتی قرارداد 1۰ ساله امضا کرده ایم. 
2۴ هزار قلم کالا را خودمان تولید کردیم

وی خاطرنشان کرد: پالایشگاه نفت بندرعباس همواره از تولید داخلی حمایت داشته و از 
توان شرکت های دانش بنیان بهره می گیرد که این امر منجر  شده است که ۲۴ هزار و ۸1۷ 
هزار قلم کالای مورد نیاز پالایشگاه توسط خودمان و با تکیه بر توان مهندسان داخلی و 
بهره گیری از مهندسی معکوس در سال های اخیر تولید شده و بومی سازی شده است که 

جمع کل کالاهای تولیدی ۲۶ میلیون و ۴۴۰ هزار و ۶۲1 عدد بوده است که ۴ هزار و 3۸ 
میلیارد ریال صرفه جویی برای ما به دنبال داشته است. در حال حاضر بیش از ۷۰ درصد 

تجهیزات موردنیاز پالایشگاه نفت بندرعباس از داخل کشور تأمین می شود.
مصرف بی رویه بنزین عامل ناترازی است 

دکترهاشم نامور دریاره عقب ماندگی تولید از مصرف بنزین و راهکار عبور از این  ناترازی 
بیان داشت که  دو دلیل اصلی در ناترازی بنزین وجود دارد، یکی ناشی از سیاستهای 
قیمتی ) یارانه (و دیگری ناشی از سیاستهای غیر قیمتی است. مدیرعامل شرکت پالایش 
نفت  بندرعباس علت اصلی ناترازی تولید و مصرف را مصرف بی رویه بنزین در کشور 
دانست وگفت:  اگر تولید بیش از مصرف باشد باید  تولیدات صادر شود که منجر به 
ارزآوری به کشور می گردد اما  وقتی مصرف از تولید سبقت می گیرد باعث می شود 
صادرات این فرآورده کاهش پیدا کند و بحث ارزآوری نیز متأثر از این باشد. نامور با  تاکید 
بر اینکه باید مسوولان امر در این خصوص چاره اندیشی کنند عنوان کرد: عوامل متعددی 
مانند مصرف بالای خودروها و افزایش تولید خودرو در سال در صعود  مصرف سوخت 
تاثیرگذار است، ازسوی دیگر، شمار خودروهای فرسوده   و بی کیفیت در ایران  بالاست.
وی ادامه داد که  واردات خودروهای هیبریدی و با مصرف سوخت پایین همچنین  بالا 
بردن کیفیت خودروهای تولیدی ایران منجر به کاهش مصرف سوخت می شود.به گفته 
نامور، علاوه بر این موارد، تورم سرکش و کاهش شدید قدرت خرید رانندگان ایرانی از 
موانع مهم نوسازی خودروهای فرسوده  و همچنین کمبود حمل و نقل عمومی در کشور 
بوده است. مدیرعامل شرکت پالایش نفت  بندرعباس از  رسانه ها خواست درباره فرآیند 
تولید بنزین  این فرآورده استراتژیک به مردم اطلاع رسانی کنند که با سختی تولید می 

شود و اینکه الان ما در چه وضعیتی قرار داریم.
بیمارستان کودکان 87درصد پیشرفت فیزیکی دارد  

دکتر نامور در بخش پایانی این نشست خبری به برخی از فعالیت های شرکت پالایش 
نفت بندرعباس در راستای عمل به مسئولیت اجتماعی اشاره کرد و گفت: یکی از کارهای 
مهمی که در شهر بندرعباس در حال انجام است ساخت بیمارستان کودکان است که ۸۷ 
درصد پیشرفت فیزیکی داشته و تاکنون ۴۰۰ میلیارد تومان برای آن هزینه کرده ایم. این 

بیمارستان تا چند ماه آینده به بهره برداری می رسد.
 )بیمارستان جدید کودکان توسط شرکت پالایش نفت بندرعباس با ظرفیت 9۰ تخت و 

به وسعت 9 هزار مترمربع در پنج طبقه در حال ساخت است.(
وی فعالیت های صورت گرفته شرکت پالایش نفت بندرعباس در حوزه مسئولیت اجتماعی 
را بسیار گسترده خواند و افزود : مشارکت در توسعه زیرساخت های عمرانی، درمانی، 
آموزشی و ورزشی ،همکاری در طرح مواسات و کمک های مومنانه ، تامین تجهیزات 
بیمارستانی ، ساخت و تجهیز زمین ورزشی، پارک محله ای، توسعه زیرساختهای ورزشی 
با حمایت از هیئت های ورزشی و مشارکت در در تشکیل صندوق پژوهش و فناوری 
هرمزگان و فعالیتهای دیگر در این راستا انجام پذیرفته است . معتقدم اگر سایر صنایع 
و شرکت های تولیدی فقط به اندازه 3۰ درصد شرکت پالایش نفت بندرعباس در استان 

هرمزگان فعالیت می کردند الان هرمزگان گلستان بود. 

دکتر هاشم نامور مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس در نشست خبری تشریح کرد:

دانش تولید کک اسفنجی در کشور بومی سازی شد
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این خجسته کیست؟ 
اختصاصی سفیر جنوب : خورشید که به طلوع ماه نزدیک می گشت، چشم هایش 
را گشود. نامش را میمنت نهادند، خجسته و فرخنده، به راستی که جز این چه 
نامی می تواند شایسته او باشد؟. پدرش حبیب الله ذوالقدر، کارمند اسبق وزارت 
فرهنگ، روزنامه نگار، شاعر و ادیب بود. دبستان و دورۀ اول دبستان را در شیراز 
سپری کرد و دورۀ دوم دبیرستان را در دبیرستان انوشیروان دادگر تهران گذراند. 
ادبیات  و  زبان  تا مقطع کارشناسی در رشته  و  تهران شد  دانشگاه  راهی  سپس 
فارسی به تحصیل پرداخت، و کارشناسی ارشد خود را در رشتۀ کتابداری ادامه 
معلم  تربیت  دانشگاه  در  کتابداری  به   سپس  و  معلمی  پیشۀ  در  ابتدا  در  داد. 
مشغول شد. در نهایت در سال 13۵۸ به بازنشستگی زودهنگام درآمد و از دهه 
13۶۰ تا 139۰ به شعرسرایی، ترجمه و به ویژه در مقام پژوهشگر آزاد به فعالیت 
خود ادامه داد. او زندگی مشترک خود را با جمال میرصادقی، داستان نویس و یکی 
از چهره های مهم ادبی معاصر کشور آغاز کرد و پس از آن به میمنت میرصادقی 
شهرت یافت.پیش از ورودش به دبستان، پدرش شعرهایی از عباس یمینی شریف 
سبب  همین  و  می خواند  برایش  را  می شد  منتشر  کودکان  بازی  مجلۀ  در  که 
آشنایی او با شعر شد. و از دوران نوجوانی به شعرگویی پرداخت.میمنت، مصداق 
می زند.  موج  شعرهایش  و  خودش  در  ملی  فردی،  عواطف  است،  احساس  بارز 
طبیعت و نگاهی ساده اما زیبا به زیستن، و گوشه کنار زندگی، سراسر در وجود و 
اشعار او یافت می شود. نمی شود اشعار او را خواند و زیستنی ساده، اما سراسر نور 
را نیافت. با وجود این همه یگانگی او با طبیعت، ایستادن پشت پنجره ها و آبیاری 

گلدان ها نیز به او تسلی می دهد.
»جرعه، جرعه، جرعه

چای را می نوشی
چشم بر بارش آرامش خونسردترین برف جهان

که در این سردترین
زردترین

عصر جهان
دارد

نرمک نرمک
می بارد«

)زیر خونسردترین، ص 111(
از همین رو است که گاهی از شهر گلایه می کند و می گوید:»روح شهریِ زنگارِ 
غم گرفته  ما«. شعر میمنت حرکت و سکون را باهم داراست، یعنی گاهی »اندیشه 

باران  اینگونه است که گویی  لطیف پریدن« و گاهی »انتظار رُستن«، برای من 
می بارد، جایی گام هایت را چنان تند برمی داری، گویی به پرواز در میایی، گاهی 
نه، آرام و آهسته، قدم می زنی تا هر یک از قطرات باران را بر خود احساس کنی. از 
سویی دیگر لحظه هایی نیز، گویی به اندیشه ای ژرف بیاندیشد با اشاره هایی چنان 
زیبا و عاطفی به تهی بودن دنیا، بی اشتیاقی به همه پیام ها می پردازد و می نویسید.

»میان پنجره ام آسمان آبی صبح
خلیج منجمدی ست

نه یک پرنده، نه یک پاره ابر
کبود و یخ زده از هرچه هست و نیست، تهی ست«

)با آب ها، ص ۶۲(
از نگاه های گاه اجتماعی اش که می توان با کمی تأمل آن ها را یافت بگذریم، به 
حضور پر رنگ کودکان و زنان می تواند اشاره کرد، شاید به همین دلیل است که 
همه او را دوست دارند، و صدایش می کنند »مامان بزرگ«، تو نمی توانی در او 
بنگری و جز مهر چیز دیگری ببینی، او در میان زیستن و عشق بسان حقیقی اش 

زندگی می کند. و می سراید:
»با گیسوان بافته،

رقصان،
بر دوش

در کوچه می شتابد
تا شادی تمامی دنیا را

بازی کنان به خانه رساند«
اینگونه است که او پیوندی ناگسستنی با مهر دارد، از گوشۀ چشم می نگرد بر آنچه 
باید در این جهان نگریست. از همین رو است که شهرت بسیار ندارد، در جلسات 
از گذشت سالیان سال، دیوان اشعار و  یا بعد  او را یافت،  و مهمانی ها نمی توان 
کتابی در باب زندگی اش منتشر می شود، آن هم بی آنکه بداند. یک انسان تا چه 
باشد؟دکتر شفیعی می گوید: میمنت خانوم  فروتنی  بارز  اندازه می تواند مصادق 
یکی از زلال ترین صداهای شعرِ عصرِ ماست، دور از هرگونه »تکملۀ تبلیغاتی« و 
دور از هر گونه »آونگِ ایدئولوژیک«. شاعری است رها و »بی ضمیمه«.جدیداً هم 
با عنوان »تصویر  او  ارج نامه  باران« و  نام »فواره زیر  به  او  کتاب مجموعه اشعار 
یک دریچه روشن« توسط نشر آگه منتشر شده است. ارج نامه میمنت به همت » 
مریم میرشمسي، زهرا نادري، فرخ لقا نوایي بروجني« گردآوری شده است که پس 
از انتشار آن میمنت خانوم در جریان این کتاب قرار می گیرد، زیرا پس از آن، از 

انتشار هرگونه کتابی در باب خودش جلوگیری می کرد.
از نگاه هم اندیشان ادبی اش

در ادامه به طور مختصر نظر برخی از چهره های بزرگ ادبی را در باب میمنت 
می خوانید:

شفیعی کدکنی بر موقعیت اعتدالی میمنت در شعر معاصر تأکید می کند: »هم 
ازنظر انعکاس مسائل خصوصی زندگی زن ایرانی و هم ازنظر توجه او به محیط 
آن  در  آزادی  که هم  قالب هنری  انتخاب  ازنظر  و هم  ماندنش  بیدار  و  اجتماع 
هست و هم  شکل کامل شعری، نه صراحت شعارگونه بعضی گویندگان را در آن 
می توان دید و نه ابهام دروغین تهیدستانی را که می کوشند با سخنان نامفهوم 
بسیار  را  خویش  جهان بینی  پهنای  و  اندیشه  ژرفی  مدرن،  جدول سازی های  و 
و بسیارتر نمایش دهند.« )]درباره[ بیداری جویباران، صص ۴۷۰-۴۷1(نادرپور 
از مقتضای  نوجوانی »کلامی پخته تر  باور است که میمنت در دوره های  این  بر 
سنش« داشت: »اگر ازآن پس نیز به همان نسبت پیشرفت می کرد، اکنون مقامی 
فراتر از سیمین می یافت. اما شاید مشغله های زندگی مشترک و پرورش فرزندان 
بوده است که از سرعت پیشرفتش کاسته و سخنش را با همه باروری در پشت 
مرز شعر زنانه نگه داشته است«. با این همه، او »نه تنها از نمایندگان بارز مکتب 

سخن که یکی از شاعره های ممتاز معاصر به شمار می رود. زیرا، علاوه بر بصیرت 
بر تمام فنون عروض نیمایی و  و ممارستی که در سرودن شعر کلاسیک دارد، 
رموز مکتب سخن نیز واقف است و حُسن تألیف کلمات را با لطف ترکیب اوزان به 
هم می آمیزد تا در خدمت اندیشه ای موشکاف و احساسی دلپذیر بگمارد«. دفتر 
جان های آفتابی نیز از دید نادرپور از» پیشرفت کُند اما مداوم این گوینده حکایت 
می کند.«)طفل صدساله، صص ۲۸۰-۲۸1(محمود کیانوش از »نمود انسانی ترین 
عشق در زیباترین شعرهای جهانی« در دفتر زیر خونسردترین برف جهان سخن 
این دفتر همواره  تا  آغاز شاعری  از  این عقیده است که میمنت  بر  او  می گوید. 
کوشیده تا »فردیت انسانی خود را با شخصیت شعری خود همراه« داشته باشد. 
او موجودیت  بوده است که به شخصیت شعری  او  انسانی  این »فردیت  درواقع، 
بخشیده است«. از نظر کیانوش، میمنت از زمره »شاعران متعهد به پسند روز« 
که »دیر یا زود، لقب معیّنی از چهره سازان عالم مطبوعات و انتشارات« دریافت 
از  اوست: »یکی  زندگی«  است که شعرش »صدای  او شاعری  نیست.  می کنند، 
مؤکد  کیانوش  لقب«.  »نداشتن  از  خرسند  و  ایران«  شاعر  زنان  گران مایه ترین 
می کند که اغلب شعرهای دفتر مورد اشاره از نوع »حدوثی و مکاشفه ای« است نه 
از سنخ شعر »زمانه پسند« .بدین ترتیب، گوینده این دفتر »در میان همه شاعران 
معاصر، در صف شاعرترین شاعرانِ سبک بار جای دارد« )با چشم دل، صص 1۵۸، 

)11 ،۶1 ،۸3-۸۲ ،1۵3
دیدارِ یک زیبایی

»نیما پیام داد و عکسی برایم فرستاد، عکس را که باز کردم، چشمم به عکس 
افتاد، و اسم هایی که کنارشان بود، »محمدرضا شفیعی کدکنی،  میمنت خانوم 
فرخ  لقا نوایی بروجنی، مریم میرشمسی، زهرا نادری، مسعود جعفری جزی، کامیار 
عابدی و نیما ظاهری« هر یک را دیدم و ذوق کردم، اسم نیما را دیدم و هزاران 
خانوم  میمنت  برای  که  بود  بخارا  شب های  از  شبی  کردم،  ذوق  بیشتر  مرتبه 
گرفته بودند، نیما از راضی کردن دکتر شفیعی برای حضور در مراسم گفت و من 
همچنان در ذوق این مراسم و افسوس که تا تهران راه بسیار است. کمی بعدتر 
با نیما تلفنی صحبت کردم و از مراسم بیشتر برایم گفت، و با شناختی که از من 
داشت گفت: علی پا نشی بیایی تهران!، گفتم نه، من کجا، تهران کجا! همان لحظه 
مراسم   ،}...{ تهران.  رسیدم  کردم،  بعد حرکت  روز  دو  تقریبا  و  گرفتم  تصمیم 
برداشتند، عکس  قدم  ماشین  به سمت  آدم ها  و  ایستاد  ماشین  شروع شد، یک 
میمنت خانوم را که دیده بودم، فکر می کردم کمی جدی باشند، از ماشین که 
پیاده شدند، خانومی مسن زیبا و خنده رویی را دیدم که هیچگاه تصویرش از یادم 
بیرون نخواهد رفت. می خندید و نوعی خجالت در چهره اش نمایان بود که این 
همه آدم برای او آمده بودند، نیما دستش را گرفت و داخل نشاند روی صندلی، 
فروتنی،  نگاهشان می کردم،  دور  از  و  به سر می بردم  متفاوت  هوایی  و  در حال 
بود؟  اینگونه  می شود  مگر  بود،  بسته  نقش  چهره شان  تمام  در  خجالت  زیبایی، 
چرا دوستانتان اینگونه نیستند؟ به راستی که در این دنیا هرکس یک نام را برای 
خود به جا می گذارد، میمنت خانوم، مصداق بارز فروتنی و زیبایی بودند. }...{، 
دستانشان را گرفتم تا بالا بیایند، لبخندی از سر قدرشناسی بر پهنای صورتش 

نشست و نگاهش را به سمت جایگاه معطوف کرد  .«
)از زیستن، خاطرات و یادداشت های ع.د »شیدا«(

برگرفته از نوشتۀ کامیار عابدی
مأخذ: مجله جهان کتاب، شماره 3۷۰-3۶9 )بهمن-اسفند 139۸(

طلوع یک فروتن)جُستاری در باب میمنت میرصادقی(
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چهره های سیاسی در مراسم ختم 
عماد افروغ 

افروغ،  عماد  مرحوم  بزرگداشت  مراسم   : ایسنا 
دوشنبه ۲۸ فروردین ماه از ساعت 1۶:3۰ تا 1۸ در 
مسجد امیرالمؤمنین )ع( تهران  واقع در خیابان 
کارگر شمالی، برگزارشد در این مراسم شخصیت 
هادی  لاریجانی،  علی  نوری،  ناطق  مانند  هایی 
خانیکی، علیرضا زاکانی، عباس عبدی، محسن 
مرعشی،  حسین  صالحی،  اکبر  علی  رضایی، 
اسحاق جهانگیری، هادی خانیکی و اکبر توکلی 
حضور داشتند.عماد افروغ، نویسنده، جامعه شناس 
و همچنین نماینده اسبق مردم تهران و رئیس 
کمیسیون فرهنگی مجلس در دوره هفتم مجلس 
فروردین   ۲۵ سحرگاه  بود.وی  اسلامی  شورای 
1۴۰۲ مصادف با بیست و سوم رمضان 1۴۴۴ بر 
اثر بیماری سرطان درگذشت. زهرا کاظم پورفرد، 
همسر مرحوم عماد افروغ در گفت وگو با ایکنا با 
اشاره به ساده زیستی و تأکید ایشان بر پرهیز از 
اسراف، گفت: همه کسانی که به خانه ما رفت 
و آمد داشته اند، ساده زیستی ایشان را از نزدیک 
دیده و احساس کرده اند. ایشان از هرگونه تجملی 
ابا داشت و حتی به ما تأکید کرده بود که پس از 
فوت به هیچ وجه مراسم ختمشان در سالن های 
مجلل و یا مسجدی که بوی تشریفات دهد، برگزار 
بار که به مراسم  ادامه داد: حتی یک  نشود.وی 
ختمی در یک مسجد مجلل رفته بودیم، به ما 
یادآوری کردند که در چنین مکان هایی برای من 
مراسم برگزار نکنید و از دوستان و آشنایان هم 
بخواهید برای حضور در مراسمم از هر اقدامی که 

نشانه تجمل و مایه اسراف باشد، پرهیز کنند.

فاطمی امین، »شانسی« برای رای 
اعتماد مجدد ندارد

فاطمی  استیضاح  مورد  در  سیاهکلی  جماران: 
امین گفت: وی شانسی برای رای اعتماد مجدد 
ندارد و رییسی باید فرد با تجربه ای جای ایشان 
معرفی کند.لطف الله سیاهکلی عضو کمیسیون 
صنایع در خصوص استیضاح وزیر صمت گفت: 
ما به دنبال افراد باعرضه و با تجربه هستیم. وی 
تاکید کرد: فاطمی امین نباید دولت رئیسی را در 
معذوریت اخلاقی قرار میداد و باید زودتر استعفا 
میداد. سیاهکلی در مورد استیضاح فاطمی امین 
گفت: وی شانسی برای رای اعتماد مجدد ندارد و 
رییسی باید فرد با تجربه ای جای ایشان معرفی 
کند.این نماینده مجلس ادامه داد: افزایش قیمت 
باعث  دلیل  که  نیست  موضوعی  تنها  خودرو 
استیضاح مجدد وزیر شده است، شما بازار لوازم 
۸۰میلیون  یخچال  یک  کنید،  نگاه  را  خانگی 
حدود  جهیزیه  یک  هزینه  و  است  شده  تومان 
۵۰۰میلیون است.سیاهکلی گفت: سوالات ما از 
وزیر همان چیزی است که در جلسه گذشته بود. 
در استیضاح گذشته وزیر قول هایی داد که داد 

که عملی نشد.

زیباترین نوع ترور: خبر

خاتمی را بغل و با خودم منفجر کنم

اعتماد آنلاین : فرشاد طولابی در گفت وگو با »اعتماد« 
که بهمن ماه 1۴۰1 صورت گرفت، به ابعاد گوناگون 
اشاره می کند.  ترور خاتمی  برای  برنامه ریزی هایش 
جالب اینجاست فردی که پس از دستگیری زمینه 
آزادی او از زندان را فراهم می کند سید محمد خاتمی 
یعنی همان فردی است که نقشه ترور او را بارها مرور 
کرده است. او می گوید : پس از اینکه متوجه خطرات 
فراوان اصلاح طلبی برای کشور شدم، سال۷۷ نامه ای 
ناشناس به آقای خاتمی ارسال کرده و در آن صریحا 

ایشان را خطری برای مملکت خطاب کردم و او را 
مرید شیطان دانستم. در آخرین جمله این نامه هم 
تاکید کردم: »یقین بدانید اگر تا به حال برای خاتمه 
دادن به حیات دنیوی تان اقدام نکرده ام به این دلیل 
بوده که هنوز ایشان را امیدوار به اصلاح می دانم.« 
در 3۰دی ماه ۷۷ این نامه با نام مستعار عبدالله فانی 
فرستاده و  ۲نسخه از این نامه هم به دفاتر دیگری 
در  نشود.  سوءاستفاده  من  نامه  از  تا  کردم  ارسال 
سال های بعد که حفاظت اطلاعات دستگیر شدم، از 
من سوال کردند که اگر قرار بود چنین اقدامی کنی، 
چگونه و چه نوع این کار را می کردی؟ گفتم برای من 
تفاوتی نداشت، اما زیباترین نوع ترور برای من این 
بود که خاتمی را بغل کنم و با خودم منفجر کنم. 
تا بگویند این فرد چقدر باور به این مساله داشت. در 
نامه ای هم که به خاتمی نوشتم، گفتم که می آیم و 
شما را با خود به محکمه عدل عدالت می برم .اتفاقا به 
دنبال این بودم که سر صحبت را با ایشان باز کنم و 
بگویم آقای خاتمی دنیایی که اینقدر بی ارزش است 

و بدون اینکه بدانی و بفهمی، خداوند اجل را بیخ 
اعمالت  از  بهتر نیست دست  آیا  گوشت می گذارد، 
برداری. من اگر اراده می کردم می توانستم سید محمد 
مسمومیت،  چون  روش هایی،  طریق  از  را  خاتمی 
انفجار، اسلحه کمری، قناصه و دورزن و... ترور کنم. 
اگر بگویم از رگ گردن تا چند کیلومتری می توانستم 
ایشان را ترور کنم به گزاف سخن نگفته ام. پس از 
اینکه آقای خاتمی متوجه این ماجرا می شوند، فردی 
کند،  اعلام  ایشان  جانب  از  که  می کنند  مامور  را 
شکایتی از من ندارند. این نامه عامل اصلی آزادی 
من بود. طی سال های گرفتاری و زندان بودنم، همسر 
و فرزندانم شرایط نابسامانی را از نظر مالی داشتند، 
آقای خاتمی ۵۰۰هزار تومان برای خانواده من ارسال 
کردند که بسیار به کار آنها آمد و با اعلام رضایت شان 
زمینه آزادی مرا فراهم کردند.امروز ممکن است با 
دیدگاه های خاتمی  مخالفتی داشته باشم، اما ترور 
را راه مناسبی نمی دانم.و به گفت وگو و تعامل اعتقاد 

پیدا کرده ام.

جزئیات جدید از ماجرای سلمان شهر

اشاره  با  اکبری  والمسلمین  حجت الاسلام   : تسنیم 
به وقوع منازعۀ مسلحانۀ منتهی به قتل، در روستای 
دانیال از توابع شهر سلمان شهر شهرستان عباس آباد 
اظهار داشت: اعضای شورای اسلامی و دهیار روستای 
دانیال، با صدور قرار تأمین کیفری، بازداشت و روانۀ 
زندان شدند و عوامل تیراندازی نیز در مرجع انتظامی، 
تحت نظر قرار دارند.رئیس کل دادگستری مازندران در 
خصوص علت اصلی وقوع این منازعه ابراز کرد: این 
درگیری ناشی از وضعیت وقفیت زمین های روستای 
دانیال می باشد که قدمت وقف آن به حدود ۷۰ سال 
قبل برمی گردد و ادارۀ اوقاف مدعی است که حدود 
9۰ هکتار از زمین های روستای مذکور به عنوان عین 
موقوفه تلقی شود و باید تحت تولیت متولی خاص 

)موقوفۀ عام امام زاده دانیال( قرار گیرد.وی ادامه داد: 
در این راستا بخشی از اراضی، به موجب احکام صادره 
از سوی مراجع ذی صلاح قضایی، توسط ضابطین از 
تصرف و استیلای اشخاص بومی خارج شده است 
و نماینده موقوفه، جهت جلوگیری از تصرف مجدد 
محکوم به توسط محکوم علیهم یا اشخاص ثالث، با 
استقرار کانکس و به کارگیری نگهبان خصوصی، اقدام 
به حراست و مراقبت از اراضی خلع یدشده نموده که 
این امر ایجاد حساسیت در اهالی روستا را به دنبال 
داشته است.رئیس کل دادگستری مازندران با یادآوری 
اینکه تصور ذهنی ساکنین روستا از اقدامات حفاظتی 
غیربومی  اشخاص  مالکیت  استقرار  به معنای  مرقوم 
با سند اوقافی، تفکیک اراضی و نهایتاً فروش آن در 
آینده بوده است، خاطرنشان کرد: مخاطرات موجود، 
نهایتاً منتهی به آن شده است که اشخاصی ناشناس، 
مبادرت به احراق عمدی کانکس های مذکور و سایر 
اماکن مرتبط با موقوفۀ امام زاده دانیال و ضرب وجرح 
وقوع  به  اشاره  با  همچنین  نمایند.اکبری  نگهبانان 
آتش سوزی در منزل یکی از اقوام متولی موقوفه، اضافه 
تیم  اعضای  از  نفر  این حادثه دو  از وقوع  کرد: پس 
حفاظتی اراضی موقوفه به منظور بررسی موضوع در 
محل حاضر شدند که در حین برگشت، برخی از اهالی 

ایشان  با  نامبردگان  خودروی  تخریب  ضمن  روستا 
از ایشان را به عنوان  درگیر شدند و در پی آن یکی 
گروگان و با تهدید و به عنف، به داخل خودرو هدایت و 
ضمن انتقال به دهیاری روستا حدود چهار ساعت در 

آن مکان حبس کردند.
این حادثه، توضیح داد: عوامل  ادامه تشریح  وی در 
عزیمت  محل  به  رخداد  این  وقوع  از  پس  انتظامی 
نمودند که به محض حضور مأمورین در محل، یکی از 
اهالی روستا با حضور در مسجد محل از طریق بلندگو 
اهالی را به تجمع در محل استقرار کانکس دعوت کرد 
ایجادشده، مردم  با توجه به تجمع  که در پی آن و 
شدند. درگیر  یکدیگر  با  حاضر  مأمورین  و  منطقه 

رئیس کل دادگستری مازندران، کشته شدن دو نفر از 
اهالی روستا، مجروح شدن تعدادی از مأمورین و مردم 
بومی و نیز تخریب خودروهای شخصی و انتظامی را 
از جمله پیامدهای این حادثۀ ناگوار برشمرد و گفت: 
از  جلوگیری  و جهت  پیش آمده  شرایط  به  توجه  با 
خلع سلاح مأمورین توسط مهاجمین، مأمورین اقدام 
تن  دو  متأسفانه  آن  پی  در  که  کردند  تیراندازی  به 
از مهاجمان جان باختند و دو تن دیگر از مهاجمین 
فرمانده  جمله  از  مأمورین  از  نفر  چهار  همچنین  و 

انتظامی شهرستان مجروح شدند.

مسمومیت سریالی دانش آموزان 
موضوعی بدون جواب

خانه ملت : بهزاد رحیمی، نماینده سقز و بانه در مجلس 
به  اشاره  با  دستور خود،  میان  نطق  در  اسلامی  شورای 
گفت:  کشور  وزیر  به  خطاب  دانش آموزان،  مسمومیت 
ماهی  چند  آموزان  دانش  سریالی  مسمومیت  متاسفانه 
است به گستردگی ایران در حال وقوع است و به موضوعی 
پرچالش و بدون جواب تبدیل شده است، علیرغم تاکید 
مقام معظم رهبری برای جدیت در شناسایی و اشد مجازات 
عاملین این جنایت ضدبشری، هنوز شاهد اقدامی رضایت 
بخش و قانع کننده نبوده ایم. او ادامه داد: انتظار می رود 
قانع کننده  نتیجه  و  پیگیری  را  تمام موضوع  با جدیت 
به اطلاع مردم رسانده شود، تا بیش از این شاهد برهم 
نباشیم. رحیمی در بخش  خوردن آرامش روانی جامعه 
دیگری از نطق خود افزود: نتیجه عدم توجه به معیشت 
خانواده های ایرانی منتج به شرمساری برای تامین حداقل 
سفره های خانوار، رواج زباله گردی، افزایش کودکان کار و 
تکدی گری، تجمعات روزانه معلمان، کارمندان، کارگران و 
بازنشستگان در مقابل مجلس و سایر نهادها شده است، 
بارها از طریق مکاتبات و مراجعه به دولتمردان و از همین 
تریبون صدای رسای کولبران و جوانان عزیز کردستانی که 
کار شرافتمندانه و شایسته را حق مسلم خود می دانند، 
بوده ایم، اما متاسفانه علیرغم وعده های فراوان هنوز شاهد 
اقدامات عملی برای اشتغال آنان نبوده ایم و هر روز شاهد 

جان باختن کولبران در راه تامین معاش هستیم.

پاداش میلیاردی برای افشاکنندگان فساد :

برای سری که درد می کند، دستمال
 نمی شود

روزنامه خراسان در مطلبی با اشاره به پاداش 1۰ تا ۲۰ 
میلیارد تومانی برای افشاکنندگان فساد به کنایه نوشته 
است: این پاداش برای سری که درد می کند، دستمال نمی 
شود!به گزارش خراسان، نمایندگان مجلس سقف پاداش 
به  پرونده  را  در هر  به گزارشگران فساد  پرداخت  قابل 
شخص حقیقی 1۰ میلیارد تومان و به شخص حقوقی 
۲۰ میلیارد تومان تعیین کردند! در نگاه اول می توان این 
اقدام نمایندگان مجلس را به فال نیک گرفت، به خصوص 
این که پیش از این مبالغ پاداش ها بسیار کمتر بود و به 
تنهایی برای گذاشتن پا روی دم شیرهای گرسنه، ایجاد 
انگیزه نمی کرد.   اما اگر بخواهیم دیگر مخاطرات کار را 
با ارزش پولی امروز 1۰ میلیارد تومان بسنجیم و منصفانه 
قضاوت کنیم، می توانیم بگوییم چندان هم نمی صرفد!این 
روزنامه نوشته است: این عدد و رقم ها حتی در صورتی که 
درصدهای قابل توجه جای سقف های از پیش تعیین شده 
را بگیرد، باز هم به تنهایی برای بسیاری از افشاکنندگان 
کند،  می  درد  ها  رسوایی  این  برای  سرشان  که  فساد 
دستمال نمی شود و زمینه و بستر لازم و کافی را ایجاد 

نمی کند، مادامی که قانون تمام قد پشت آن ها نایستد.

خبر

نایب رئیس کمیسیون بهداشت:

کمبود دارو در سال ۱۴۰2 قطعی است

رئیس  نائب  خاتمی  مرتضی  سید   : ملت  خانه 
اسلامی  شورای  مجلس  بهداشت  کمیسیون 
زمینه،  این  در  عمومی  نارضایتی  به  اشاره  ضمن 
قطعی  امری  را   1۴۰۲ سال  در  دارو  »کمبود 
بودجه  قانون  در  کرد.  عنوان  اجتناب ناپذیر«  و 
پیش  دارو  برای  تومان  میلیارد  هزار   ۶9  ،1۴۰۲
اظهارات  اساس  بر  که  حالی  در  است  شده  بینی 
کارشناسان باید 1۰۵ تا 11۵ هزار میلیارد تومان 
در نظر گرفته می شد اما متاسفانه این مبلغ نسبت 

به بودجه در نظر گرفته شده برای سال گذشته 
هم کمتر است و در حال حاضر نیاز است با توجه 
افزایش نرخ تمامی اقلام، این  به تورم موجود و 
مبلغ به دو برابر افزایش یابد.نائب رئیس انجمن 
در  دارو  بحران  تشریح  در  نیز  ایران  داروسازان 
کشور گفت: وضعیت به گونه ای است که دارو های 
مانند شربت سرماخوردگی را که ۶۰ سال است 
قرار  واردات  لیست  در  تولید می شود،  در کشور 
گرفته است. پرداخت های بیمه ای از سوی دولت 
بسیار دیر انجام می گیرد و همین مسئله به گفته 
شد.با  یار  دارو  طرح  شکست  باعث  کارشناسان 
وجود التهابات دارویی، وزارت بهداشت با افزایش 
قیمت دارو ها در سال جدید موافقت کرد. برخی از 
اقلام دارویی تا ۶۷ درصد افزایش قیمت را تجربه 
کرده اند، به شکل طعنه آمیزی در سربرگ لیست 
تورم«  مهار  عنوان »سال  از  دارو ها  قیمتی  جدید 
رئیس  شهریاری  است.حسینعلی  شده  استفاده 
این باره گفت:  در  نیز  بهداشت مجلس  کمیسیون 

افزایش قیمت دارو از حدود یک تا یک و  مساله 
بود که در  این  نیم سال پیش شروع شد و علت 
دولت قبل منابع مورد نیاز دارو تأمین نشد و برای 
اینکه کمبودی در بازار پیش نیاید مجوز دادند که 
با ارز نیمایی دارو وارد کنند که به یک باره قیمت 
اختراعی،  شد.فرامرز  برابر   ۶ تا   ۵ دارو ها  برخی 
موثره  مواد  تولیدکنندگان  سندیکای  رئیس 
دارویی در این باره به آفتاب نیوز گفت: به هر حال 
نمی توان کتمان کرد که مشکلات و چالش های در 
حوزه دارو وجود دارد. یکی از این چالش ها بحث 
افزود:  وی  است.  دارویی  اولیه  مواد  اولویت بندی 
رویه ارزی جدید برخلاف شیوه ۴۰ سال کذشته 
مانند  نمی تواند  تولیدکننده  است  بدیهی  و  است 
گذشته ارز مورد نظر را تامین کند، از طرفی ناچار 
است که داروی مورد نظر را با قیمت مصوب عرضه 
عادلانه  قیمت گذاری  نظام  که  زمانی  تا  نمایید. 
نشود، لااقل واردات را آزاد کنند که مکانیزم عرضه 

و توزیع با مشکلی مواجه نشود.
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لیگ فوتبال بانوان منظم
 برگزار شود 

فوتبال  هیات  بانوان  نخستین جلسه کمیته 
قاسم  حضور   با   1۴۰۲ سال  در  هرمزگان 
رنجبریان رئیس هیات فوتبال هرمزگان ، اصغر 
معماری دبیر هیات فوتبال ، کلثوم دارا نایب 
رئیس بانوان، الیزا بصیریان،  لوئیزا بصیریان ، 
زهرا مرادی،  حیده سلطانی زاده، لیلا اقبالی، 
محل  در  محمدی  طاهره  و  سالاری  سمیه 

هیات فوتبال استان برگزار شد.
خانم  از  فوتبال  هیات  رئیس  جلسه  این  در 
یک  با  تا  خواست  بانوان  رئیس  نایب  دارا 
گذشته  سال  به  نسبت  خوب  ریزی  برنامه 
شاهد عملکرد رو به جلو کمیته بانوان باشیم.

قاسم رنجبریان اظهار داشت: فوتبال،  فوتسال 
بانوان نشان داده است که  و فوتبال ساحلی 
می تواند در سطح کشور عملکرد خیلی خوبی 
شاهد   1۴۰۲ سال  در  باید  و  باشد  داشته 
در  هرمزگانی  بانوان  از  درخشانی  عملکرد 

کشور باشیم.
وی گفت: باید همان گونه که در بحث فوتبال 
استان  سطح  در  منظمی  های  لیگ  آقایان 
داریم در بحث بانوان هم این گونه باشد و هیچ 
عذر و بهانه ای پذیرفته نیست.رئیس هیات 
فوتبال هرمزگان بیان داشت:  با یک برنامه 
ریزی اصولی می توان بهترین تیم های بانوان 
از  را  انتظار  این  و  باشیم  را در کشور داشته 

کمیته بانوان را دارم. 
رئیس هیات فوتبال هرمزگان گفت: به زودی 
استان  بانوان  در کمیته  را  تحولاتی  و  تغییر 
خواهیم داشت و احکام جدید را صادر خواهیم 

کرد.

خبر

شناسایی 2۳ نفر از اتباع خارجی مبتلا به سل 

از  هرمزگان  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 

اجرای طرح غربالگری سل که منجر به شناسایی ۲3 
بیمار در استان هرمزگان شد خبر داد. دکتر عبدالجبار 
غربالگری  طرح  گفت:  خبرنگاران،  جمع  در  ذاکری 
نفر  از ۲۵ هزار و ۷۸۶  بر روی بیش  بیماریابی سل 
از اتباع غیر ایرانی مقیم استان انجام شد که درطی 
از  پس  و  شناسایی   مشکوک  مورد  طرح ۶۸۰  این 
انجام بررسی های لازم ۲3 بیمار مبتلا به سل تایید و  

به صورت رایگان تحت درمان قرار گرفتند.
وی افزود: طرح بیماریابی سل از بهمن  ماه  سال 1۴۰1 
با هدف شناسایی و درمان بیماران و افراد مشکوک به 

سل آغاز و تا آخر فروردین ماه سال جاری ادامه دارد.
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان بیان 
از مراقبین سلامت،  کرد: تیم های غربالگری متشکل 
بهورزان و داوطلبین سلامت اتباع غیر ایرانی بودند که 
به صورت فعال به درب منازل اتباع مراجعه و اقدام به 
پایگاه های  و  بهداشتی  به مراکز  فراخوان  و  بیماریابی 
سلامت کرد و پرسشگری طرح از اتباع غیرایرانی بالای 

1۲سال انجام شد.
ذاکری در پایان تصریح کرد: تاکنون ۲۵ هزار و ۷۸۶ نفر 

از جمعیت مورد نظر در این طرح غربالگری شده اند.

تساوی نمایندگان هرمزگان در 
لیگ دسته سه فوتبال کشور 

نمایندگان هرمزگان در هفته دوم مرحله نهایی 
به  کشور  باشگاه های  فوتبال  سه  دسته  لیگ 

تساوی دست یافتند.
 از گروه سوم این رقابت ها تیم شناورسازی قشم 
)۲۷ فروردین( مقابل تیم یزد لوله به تساوی 

بدون گل دست یافت.
دیگر نماینده استان تیم هرنگ جوان بستک 
 ۲-۲ تساوی  به  بوشهر  ایرانجوان  مقابل  نیز 

رضایت داد.
شناورسازی  و  بستک  جوان  هرنگ  تیم های 
سپاهان  لوله،  یزد  تیم های  با  قشم  پشت  پی 
ب اصفهان، ایرانجوان بوشهر، پارسای باغملک، 
خرم  افلاک  کشت  خرم  کوار،  دیزل  شایان 
آباد، نفت امیدیه و پرسپولیس شیراز همگروه 

هستند. 
در سه گروه  تیم  با حضور 3۰  این مسابقات 
که  میشود  برگزار  برگشت  و  رفت  صورت  به 
در پایان تیم های صدرنشین هر گروه به طور 

مستقیم به لیگ دسته دوم صعود می کنند.

باخت بسکتبالیست های 
هرمزگانی مقابل مهرام تهران 

تیم فولاد هرمزگان در دومین دیدار مرحله یک 
چهارم نهایی لیگ دسته اول بسکتبال کشور 
مقابل مهرام تهران شکست خورد.بلند قامتان 
هرمزگانی )۲۷ فروردین( با نتیجه 91 بر ۶۴ 

مغلوب تیم مهرام تهران شدند.
دیدار  در  هرمزگان  فولاد  برتری  به  توجه  با 
نخست، دیدار سوم، تعیین کننده تیم راه یافته 

به مرحله نیمه نهایی است.
دیدار سوم و حساس دو تیم ساعت 19 و سی 
دقیقه سه شنبه )۲9 فروردین( درسالن شهر 
نیمه  به  برنده  تیم  که  می شود،  برگزار  قدس 

نهایی صعود می کند.

خبر

فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: ماموران پلیس مبارزه با مواد 
مخدر این استان در یک عملیات مسلحانه ۵۴۴ کیلوگرم تریاک 
در شهرستان جاسک کشف و توقیف کردند. سردار سرتیپ 
دوم غلامرضا جعفری افزود: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر 
میناب، سه  انتظامی  ماموران  با همکاری  شهرستان جاسک 

دستگاه خودروی پژو پارس حامل مواد مخدر را شناسایی و 
پس از بی توجهی رانندگان به دستور ایست، به سمت لاستیک 
خودروها تیراندازی و هر سه خودرو را متوقف کردند.به گفته 
رییس پلیس استان در بازرسی از این خودروها ۵۴۴ کیلوگرم 

تریاک کشف شد و چهار قاچاقچی هم دستگیر شدند.

تیراندازی سرنشین پراید به کامیون بنزین 
در هرمزگان

فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: ماموران انتظامی شهرستان 
کامیون  دستگاه  یک  سمت  به  تیراندازی  عامل  حاجی آباد 
حامل بنزین را شناسایی و در یک عملیات پلیسی کمتر از 
یک ساعت دستگیر کردند. فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: 
ماموران انتظامی شهرستان حاجی آباد عامل تیراندازی به سمت 
یک دستگاه کامیون حامل بنزین را شناسایی و در یک عملیات 

غلامرضا  کردند.سردار  دستگیر  ساعت  یک  از  کمتر  پلیسی 
جعفری اظهار کرد: پس از وقوع یک مورد تیراندازی توسط 
راننده یک دستگاه خودرو سواری پراید به سمت یک دستگاه 
بندرعباس  به  آباد  بنزین در جاده اصلی حاجی  تریلر حامل 
تریلر شد،  آینه  و شکسته شدن  ایراد خسارت  به  منجر  که 
رسیدگی به موضوع در دستور کار قرار گرفت.  وی ادامه داد: 
ماموران انتظامی حاجی آباد یکی از متهمان تیراندازی را در 
کمتر از یک ساعت به همراه یکدستگاه خودروی سواری در 
یکی از روستاهای شهرستان شناسایی و در عملیاتی غافلگیرانه 
دستگیر کردند.سردار جعفری اضافه کرد: متهم در بازجویی به 
جرم انتسابی با همکاری یک نفر دیگر اعتراف کرد که با تشکیل 
پرونده، جهت سیر مراحل قانونی به مرجع قضائی معرفی و با 
قرار مناسب روانه زندان شد و تلاش ماموران برای دستگیری 

دیگر متهم این پرونده ادامه دارد.

کشف ۵۰۰کیلو گرم  مواد مخدر در جاسک 

جزئیات شهادت رییس پلیس مبارزه با 
مواد مخدر رودان

جانشین فرمانده انتظامی استان از درگیری ماموران انتظامی شهرستان رودان با قاچاقچیان مسلح 
مواد مخدر و شهادت یکی از ماموران جان برکف در این شهرستان خبر داد.سرهنگ  مهرداد 
مشوق، در تشریح جزئیات این خبر بیان کرد: ماموران پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان رودان 
در راستای مبارزه با پدیده قاچاق مواد مخدر در یکی از مناطق روستایی بخش رودخانه از توابع 
این شهرستان با باند  اشرار و قاچاقچیان مسلح مواد مخدر درگیر و در این درگیری مسلحانه 
یک قاچاقچی و شرور مسلح دستگیر، ۲۴۰ کیلو مواد مخدر، دو قبضه سلاح جنگی کلاش 
کشف و یک دستگاه خودرو پژو ۴۰۵ از آنان توقیف و متاسفانه بر اثر این درگیری سرگرد  سعید 
مریدی  رییس پلیس مبارزه با مواد مخدر شهرستان بر اثر اصابت گلوله قاچاقچیان به درجه 
رفیع شهادت نائل آمد. جانشین فرماندهی انتظامی هرمزگان گفت: قاچاقچیان سه نفر بودند که 
دو نفر از آن ها از تاریکی شب استفاده کرده و متواری شدند که تلاش نیرو های انتظامی برای 

دستگیری آنان ادامه دارد. 

افزایش 7۰ درصدی کلاهبرداری اینترنتی در هرمزگان
رئیس پلیس فتا هرمزگان گفت: از ابتدای امسال تاکنون کلاهبرداری اینترنتی در هرمزگان ۷۰ 
درصد بیشتر از مدت مشابه سال گذشته بوده است. سرهنگ احسان بهمنی در جمع خبرنگاران، 
افزود: کلاهبردارن اینترنتی با ارسال پیام هایی در شبکه های اجتماعی با موضوع واریز سود سهام 
عدالت، یارانه، تسهیلات مسکن و نام نویسی کارت سوخت، حساب شهروندان را خالی می 
کنند.وی با بیان اینکه مردم در صورت دریافت این گونه پیام ها، این آدرس های اینترنتی را باز 
نکنند، تصریح کرد:  پیام های معتبر با نام شرکت ها و سازمان ها است در غیر این صورت پیام را 
حذف کنند.رئیس پلیس فتا هرمزگان در پایان عنوان کرد: مردم در صورت دریافت هرگونه پیام 

مشکوک با شماره تماس ۰9۶3۸۰ تماس بگیرند.

نقص فنی علت سقوط خودرو به دریا در بندرپل 
مدیر بندر پل گفت: نقص فنی درب شناور و خطای انسانی علت سقوط وانت بار به دریا بوده 
است. حمزه سلیمانی در خبر ۲۰ مرکز خلیج فارس گفت: موضوع در کمیته سوانح اداره بنادر 
در حال بررسی و اعلام نتیجه نهایی است. وی افزود: این حادثه خسارت جانی نداشته و خودرو 

نیز به خشکی انتقال یافته است. 
سلیمانی گفت: در چهارماه گذشته بیش از ۵۰۰ هزار خودرو از بندر پل بدون هیچ مشکلی به 
جزیره قشم جابجا شده است. مدیر بندر پل گفت: برای استاندارد سازی و ارتقای ایمنی بندر 
پل در چهار ماه گذشته ۶۰۰ میلیارد ریال توسط سازمان منطقه آزاد هزینه شده است. وی 
افزود: لایروبی اسکله پل، خریداری یک دستگاه ماشین آتش نشانی، یک دستگاه جرثقیل ۴۰ 
تنی، بازسازی روشنایی اسکله آسفالت محوطه و استخدام 1۵ نیروی انسانی از دیگر کار های 

صورت گرفته برای تسهیل ورود و خروج خودرو ها به شناور بوده است.
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در سال 1۴۰1 که بار دیگر صنعت فولاد کشور با محدودیت در 
تأمین انرژی مواجه شد، کمتر کسی تصور می کرد صنایع فولادی 
بتوانند تولید خود را افزایش دهند و یا حتی به سطح پیش از 
محدودیت ها برسانند. اما کارکنان جهادگر شرکت فولاد هرمزگان 
و  یک میلیون  رکورد  ثبت  با  و  شرکت  اسمی  ظرفیت  از  فراتر 
۵3۸ هزار ۲93 تن تختال، عملکرد درخشانی را از خود برجای 

گذاشتند.
صنعت فولاد در چنبره چالش ها 

دستاوردهای  هرمزگان،  فولاد  مدیرعامل  معروفخانی،  عطاالله 
سال  برای  شرکت   این  های  برنامه  و  سال 1۴۰1  در  شرکت 
ادامه  در  را  گفت وگو  این  ماحصل  است.  کرده  تشریح  جدید 
فولاد در  باارزیابی صنعت  فولاد هرمزگان  می خوانید:مدیرعامل 
سال 1۴۰1  و تحولات این صنعت گفت :  علیرغم چشم اندازی 
که برای صنعت فولاد کشور در افق 1۴۰۴ ترسیم شده است، 
شاهد این هستیم که این صنعت، علاوه بر چالش هایی که در 
حوزه زیرساخت هایی نظیر حمل ونقل و تأمین مواد اولیه با آن 
مواجه بوده است، در چند سال اخیر با چالش کمبود انرژی برق 
در فصل تابستان و گاز در فصل زمستان که همواره مزیتی برای 
این صنعت در کشور محسوب می شده، مواجه گردیده و متأسفانه 
این محدودیت ها سال به سال بیشتر شده است. در سال 1۴۰1 
نیز با توجه به گرمای بیش ازحد هوا، از اواخر بهار محدودیت های 
شدید برق آغاز شد و تا اوایل شهریورماه ادامه داشت. در زمستان 
نیز سرمای شدید موجب کمبود گاز در صنایع فولادی کشور 
گردید و به خالی ماندن بخش بزرگی از ظرفیت های تولید منجر 
شد.از سویی، صنعت فولاد در سال 1۴۰1 با توجه به تحولات 
داخلی و بین المللی شرایط نسبتاً دشواری را پشت سر گذاشت. 
با توجه به  ابتدای سال گذشته  اگرچه قیمت جهانی فولاد در 
جنگ روسیه و اوکراین افزایش یافت و این امر می توانست فرصت 
خوبی برای صادرکنندگان این حوزه فراهم کند، اما شاهد این 
بودیم که برای صادرکنندگان فولاد عوارض صادراتی اعمال شد 
و تولیدکنندگان را با چالش مواجه کرد. بااین حال پس از اینکه 
عوارض صادراتی لغو شد، بازارهای جهانی روی دیگر خود را نشان 
داد و با کاهش شدید قیمت های جهانی فولاد مواجه شدیم که 
بر صنعت فولاد کشور ما نیز اثرگذار بود. با این همه، هیچ یک از 
این محدودیت ها مانع عملکرد خیره کننده فولاد هرمزگان نشد و 
ما هم در تولید و هم در فروش و صادرات توانستیم شاهد رشد و 
درخشش شرکت باشیم و ازجمله مصداق های این رشد می توان 

به ثبت رکوردهای تولید ماهانه و سالانه اشاره کرد.
درخشش فولاد هرمزگان باثبت ۵رکورد در سال ۱۴۰۱

رااز موفقیت های  مهندس معروفخانی ثبت رکوردهای متوالی 
درخشان این شرکت دانست و افزود :  با وجود همه محدودیت ها و 
چالش ها، در سال 1۴۰1 توانستیم با تلاش مضاعف همه همکاران 
در بخش های مختلف، ۵ رکورد ماهانه تولید را به ثبت برسانیم که 
۴ رکورد از شهریورماه تا آذرماه به صورت پی درپی به دست آمد. 
در ماه هایی که با محدودیت برق یا گاز مواجه نشدیم، توانستیم 
بیشتر از ظرفیت اسمی ماهانه 1۲۵ هزار تنی خود یعنی بالغ بر 
1۵۰ هزار تن تختال تولید کنیم که این میزان بیشترین تولید 
هرمزگان  فولاد  دیگر  رکورد  است.  کشور  فولادسازان  میان  در 
دست یابی به سرعت 1.۶ متر بر دقیقه ریخته گری تختال است 
که بهترین رکورد ریخته گری این محصول در کشور محسوب 
کنیم  عبور  اسمی  ظرفیت  از  شدیم  موفق  نهایت  در  می شود. 
و با رکوردشکنی در تولید سالانه به میزان یک میلیون و ۵3۸ 

هزار و ۲93 تن، فصل نوینی از حیات شرکت فولاد هرمزگان 
را رقم بزنیم و به این ترتیب فولاد هرمزگان دومین تولیدکننده 
تختال در کشور پس از فولاد مبارکه لقب گرفت.آنچه به یک 
واحد تولیدی قدرت می دهد، هماهنگی و همکاری نزدیک میان 
تمام واحدهای سازمانی است.. در فولاد هرمزگان به گونه ای این 
هماهنگی ایجاد شده که واحدهای سازمانی به صورت تنگاتنگ با 
یکدیگر در ارتباط هستند. به این موارد باید حمایت های شرکت 
مادر یعنی گروه فولاد مبارکه و مدیرعامل این شرکت از فولاد 
هرمزگان و اقدامات آن به ویژه در زمینه تأمین مواد اولیه، فروش 

و طرح های توسعه را اضافه کرد.
بهره گیری از دانش بومی در تولید 

وی ضمن اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری مبنی بر رشد تولید 
، دانش بنیان ،فولاد هرمزگان عزم خود را برای تحقق این شعار 
جزم کرد و در این مسیر استفاده از دانش بومی را در همه ابعاد 
تولید سرلوحه کار خود قرار داد. افزایش تولید و رکوردشکنی های 
پیاپی در شرکت نشان می دهد برنامه و استراتژی دانشی صحیحی 
است که  اتخاذ کرده ایم.توجه به طرح هایی که موجبات افزایش 
تولید و بهره وری بیشتر را فراهم می آورند از دیگر عوامل موفقیت 
شرکت و ثبت رکوردهای متعدد است . برنامه ریزی و آماده به کاری 
تجهیزات در خطوط تولید، تأمین مواد اولیه باکیفیت و به موقع، 
افزایش عمق کوره که سبب کاهش شدید تعمیرات گرم نسوز 
کوره یا همان کف سازی و بانک سازی شده و بهبود پارامترهای 
تولیدی همچون کاهش زمان Power on، کاهش شارژ فلزی، 
افزایش راندمان، کاهش نرخ مصرف الکترود و کاهش نرخ مصرف 
نسوز ازجمله عوامل مؤثر بر کسب رکوردهای اخیر بوده اند. به این 
موارد باید پیشنهاد »فراوری گرم سرباره کوره های قوس الکتریکی 
فولاد هرمزگان« را نیز اضافه کرد که یکی از خلاقیت های کم نظیر 
کارکنان و کارشناسان فولاد هرمزگان به شمار می رود و در بهبود 

تولید و ثبت رکوردها اهمیت زیادی داشت.
نوآوری قدرت رقابت را افزایش می دهد 

ارتباط خوب میان فولاد هرمزگان و مراکز  عطاالله معروفخانی 
دانش بنیان را رمز غلبه بر چالشها دانست و خاطر نشان کرد :  
نوآوری یکی از عواملی است که می تواند به بنگاه های اقتصادی 
قدرت رقابت بدهد. یکی از اقدامات مهم فولاد هرمزگان این است 
که با مراکز دانشگاهی و دانش بنیان ارتباط مستمر برقرار کرده و 
این ارتباط به صورت عملی شکل گرفته است. به دلیل برقراری 
همین ارتباط خوب میان فولاد هرمزگان و مراکز دانش بنیان، مانند 
پارک های علم و فناوری و دانشگاه های استان هرمزگان، شرکت 
موفق شد شماری از چالش ها و گلوگاه های خود را در خصوص 
تولید و فرایندها حل کند. فولاد هرمزگان حتی با توجه به اهمیت 
موضوع نوآوری و دانش بنیان بودن، به عنوان سهام دار عمده با 3۰ 
درصد سهم مشارکت و یک نماینده دائمی، در صندوق پژوهش و 
فناوری استان هرمزگان حضور دارد. این صندوق به عنوان یک نهاد 
تأمین مالی در اکوسیستم نوآوری با هدف کمک به تجاری سازی 
محصولات و خدمات فناورانه و نوآورانه در راستای توسعه اقتصاد 
دانش بنیان در قالب ارائه تسهیلات، سرمایه گذاری های خطرپذیر و 
صدور ضمانت نامه شکل گرفته است. خوشبختانه هیچ محدودیتی 
از  و همواره  داشت  نخواهیم  پذیرش طرح ها  و  مالی  تأمین  در 
طرح ها و شرکت های دانش بنیان با محوریت حل مسائل صنعت 

فولاد حمایت خواهیم کرد.
در فروش و صدور محصولات موفق بودیم 

مدیرعامل فولاد هرمزگان با اشاره به مشکلات بازارهای جهانی 
موجب  عوامل  این   : گفت  تحریم ها   و  قیمت  کاهش  به ویژه 
این  وجود  واقع  بکشد،در  پس  پا  بازار  از  هرمزگان  ،فولاد  نشد 
مشکلات در واقع عزم شرکت را بر فروش بیشتر محصول در بازار 
داخلی و بازارهای صادراتی جزم کرد؛ به طوری که با وجود همه 
و ۵۵1  یک میلیون  موفق شدیم  در سال 1۴۰1  محدودیت ها، 
هزار تن تختال را به عنوان محصول نهایی در بازارهای داخلی و 
صادراتی به فروش برسانیم که ۸3۵ هزار تن از آن در بازار داخلی 

فروخته و ۷1۵ هزار تن دیگر به بازارهای جهانی صادر شد. 
به مدت  قابل توجه است که میزان فروش کلی شرکت نسبت 
ضمن  می دهد.  نشان  را  درصدی   9 رشد  گذشته  سال  مشابه 

و  درصد  با سال گذشته 19  مقایسه  در  میزان صادرات  اینکه 
فروش داخلی حدود 13 هزار تن بیشتر بوده است. به این ترتیب 
فولاد هرمزگان توانسته است برخلاف جریان بازار حرکت کند 
باشد.در زمینه کسب درآمد،  و در فروش محصول خود موفق 
فولاد هرمزگان سال گذشته موفق شد 1۰ هزار و ۲1۸ میلیارد 
تومان در بازارهای صادراتی، 1۲ هزار و 3۷۶ میلیارد تومان از 
بازارهای داخلی و درمجموع ۲۲ هزار و ۷۰9 میلیارد تومان درآمد 
کسب کند که این میزان درآمد نسبت به سال 1۴۰۰ رشد ۲.۵ 
درصدی را نشان می دهد. این موفقیت در حالی به دست آمد که 
بعضاً شاهد افت 3۰ تا ۴۰ درصدی قیمت های داخلی و جهانی 
بودیم که در شرایط کنونی بازار یک موفقیت قابل توجه محسوب 

می شود.
های  عرصه  در  هرمزگان  فولاد  نظیر  بی  های  موفقیت 

مختلف 
به دست آمده سال 1۴۰1را شرح  او رکوردها و موفقیت های 
داد و افزود : آنچه یک سازمان را از سایر رقبا متمایز می کند، 
علاوه بر تولید محصول باکیفیت و فروش آن در بازارهای داخلی 
و بین المللی، کسب موفقیت های قابل توجه در همه عرصه هاست.
در زمینه تولید در سال 1۴۰1 موفقیت های بی نظیری به دست 
آمد که ثبت ۵ رکورد تولید ماهانه بیشتر از 1۵۰ هزار تن، یعنی 
ثبت  تختال،  زمینه  در  اسمی  ظرفیت  از  درصد  از ۲۰  بیشتر 
یک رکورد ماهانه در زمینه تولید آهن اسفنجی، ثبت چندین 
رکورد تولید روزانه تختال، کاهش مصرف انرژی، کاهش توقفات 
اضطراری، کاهش مصرف الکترود گرافیتی، کاهش مصرف نسوز، 
ثبت رکورد 99.9۵ درصد تولید ذوب مطابق با سفارش آنالیزی، 
کاهش زمان تخلیه تا تخلیه کوره و... از مهم ترین موفقیت های 
از  بااین حال یکی  بوده اند.  فولاد هرمزگان در حوزه بهره برداری 
موفقیت های مهم فولاد هرمزگان در زمینه تولید، ثبت رکورد 
که  است  بوده  دقیقه  بر  متر  میزان 1.۶  به  ریخته گری  سرعت 
بالاترین رکورد ریخته گری تختال در کشور به شمار می رود.در 
سایر حوزه ها نیز فولاد هرمزگان موفق به کسب افتخاراتی همچون 
عنوان برترین عرضه کننده بورس کالا، دریافت لوح تقدیر سه ستاره 
جایزه تعالی آموزش و توسعه منابع انسانی در نهمین کنفرانس 
آموزش و توسعه سرمایه های انسانی، قهرمانی تیم فوتبال ساحلی 
فولاد هرمزگان در مسابقات کارگری جهان، کسب عنوان پروژه 
فولاد  بسکتبال  تیم  قهرمانی  بهره وری،  ملی  جشنواره  در  برتر 
هرمزگان در لیگ دسته دوم و صعود به دسته اول، کسب عنوان 
رتبه برتر ایمنی جنوب شرق کشور، قهرمانی تیم فوتبال شش نفره 
شرکت در مسابقات بین المللی شرکت های کارگری، دریافت لوح 
تقدیر مدیریت برتر از اجلاس سراسری مدیریت مشتری مداری، 
دریافت تقدیرنامه چهره شاخص از همایش ملی ارتقای اخلاق 
اسکار  و  تندیس  دریافت  مسئولیت پذیری،  ترویج  و  حرفه ای 
مدیریت در اجلاس سراسری یکصد مدیر شایسته سال، کسب 
تندیس برند برتر در اجلاس نشان منتخب ملی مصرف کنندگان، 
دریافت تندیس ویژه از چهارمین جشنواره حاتم، کسب تندیس 
نوزدهمین دوره سمپوزیوم روابط عمومی، دریافت تندیس اجلاس 
از  برنزین  تندیس  دریافت  ملی«،  اعتماد  ملی،  »برند  سراسری 
دومین کنفرانس و ششمین ارزیابی ملی تحول دیجیتال و... شده 

است.
تعریف یکصد طرح کمی، کیفی و زیرساختی در فولاد 

هرمزگان 
شرکت  ای  توسعه  های  طرح  تشریح  با  معروفخانی  مهندس 
برای  پرظرفیت  مناطق  از  یکی  هرمزگان  :استان  کرد  تصریح 
اسناد  در  و  می شود  محسوب  کشور  در  فولاد  صنعت  توسعه 
بالادستی نیز به ویژه طرح جامع فولاد و سند چشم انداز 1۴۰۴ 
با تولید 1۰ میلیون تن فولاد در استان هرمزگان  بر این مهم 
تأکید شده است. فولاد هرمزگان بهترین تختال کشور را تولید 
می کند، اما باید توجه داشت که در دنیای امروز صنعت فولاد 
دیگر نمی توان تنها به یک محصول خاص بسنده کرد. به ویژه آنکه 
با  هم در کشور ما و هم در کشورهای همسایه، صنعت فولاد 
سرعت زیادی در حال توسعه است؛ بنابراین نمی توانیم در جای 

خود بایستیم و نظاره گر پیشرفت سایر بنگاه های اقتصادی باشیم و 
لازم است همپای صنعت فولاد کشور حرکت کنیم. ازاین رو اجرای 
طرح های توسعه متعددی را در دستور کار قرار داده ایم.توسعه 
مانند تزریق خون تازه در شریان های یک سازمان و یا یک بنگاه 
تولیدی است. در واقع درصورتی که توسعه پایدار در یک مجموعه 
جزو برنامه های اصلی آن قرار نگیرد، آن سازمان به مرور رو به 
افول می رود و رکود بر آن حاکم خواهد شد. در نتیجه طرح های 
توسعه جزو جدایی ناپذیر برنامه های یک سازمان به شمار می رود. 
در فولاد هرمزگان طی چند سال اخیر بیش از یکصد طرح کمی 
و کیفی و زیرساختی تعریف شده است که توانستیم بسیاری از 
آن ها به مرحله بهره برداری برسانیم. این موضوع نشان می دهد 
فولاد هرمزگان در بحث اجرای پروژه یک شرکت پویا است. سال 
1۴۰۰ کلنگ چند طرح بزرگ توسعه ای را به ارزش حدود 1۰ 
هزار میلیارد تومان بر زمین زده شد . در حال حاضر طرح های 
بزرگی همچون افزایش ظرفیت واحد فولادسازی از 1.۵ میلیون 
تن کنونی به 3.۲ میلیون تن و احداث واحد تولید محصول گرم در 
دست مطالعه قرار دارد. ضمن اینکه طرح مدول سوم آهن سازی 
به ظرفیت 9۰۰ هزار تن، احداث واحد گازهای صنعتی شماره 
3 به ظرفیت 1۰ هزار نرمال متر مکعب و طرح افزایش ظرفیت 
سیلوهای ذخیره سازی آهن اسفنجی به ظرفیت ۲۸ هزار تن در 

دستور کار است. 
مگامدول  احداث  شرکت ها  دیگر  مشارکت  با  همچنین  
آهن سازی را در ستاره سیمین هرمز به ظرفیت 1.۷۲ میلیون 
تن و افزایش ظرفیت تولید آهک در شرکت سنگ و فولاد آغاز 
شده و . طرح هایی همچون احداث ایستگاه جدید گاز طبیعی و 
افزایش ظرفیت تولید کوره های قوس الکتریکی از طریق نصب 
Sidewall Lance در نظر گرفته  شده است  که دومی در 

آستانه بهره برداری قرار دارد.
توسعه، نبض سازمان در بازار رقابتی است

وی اجرای طرح های توسعه به ویژه افزایش ظرفیت فولادسازیرا 
مهم توصیف کرد و گفت : این طرحها  از آن جهت اهمیت دارند 
که می توانیم تختال های خاص و حتی گریدهای آلیاژی را با نصب 
کوره های جدید تولید کنیم. با تولید این محصولات خاص خواهیم 
توانست علاوه بر ایجاد ارزش افزوده، بازارهای جدیدی به دست 
آوریم. ضمن اینکه در طرح تولید محصول گرم نیز یک مرحله 
حلقه تولید خود را تکمیل می کنیم و محصولات با ارزش افزوده 
بسیار بالاتر در فولاد هرمزگان تولید خواهد شد. در همین حال 
مزیتی که فولاد هرمزگان دارد این است که به بازارهای مصرف 

نزدیک است. 
به طور مثال، بنادر متعددی مانند شهید رجایی و باهنر در استان 
هرمزگان قرار دارند؛ بنابراین می توانیم در صنایع دریایی، مانند 
کانتینرسازی و کشتی سازی نیز که در این استان فعال هستند، 
بازار خوبی برای ورق فولادی داشته باشیم. به این موارد می توان 
توسعه صنعت گاز را نیز اضافه کرد که با توجه به کمبود گاز در 
کشور و لزوم توسعه این صنعت، قطعاً در آینده به تولید ورق و 
لوله های فولادی برای توسعه صنعت گاز نیازمندیم. ازاین رو برای 
کسب سهم از این بازار باید توسعه ها را سرعت ببخشیم. توسعه، 
نبض سازمان در بازار رقابتی است. با توجه به برنامه  دست یابی به 
تولید 1۰ میلیون تن فولاد در این استان، قصد داریم با اجرای 
طرح های توسعه علاوه بر افزایش تولید، تولید محصولات ویژه و 
تکمیل زنجیره ارزش افزوده، به یکی از برندهای برتر صنعت فولاد 
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عملکرد درخشان فولاد هرمزگان در تولید 


